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1. Algemene bekwaamheid, inzet voor Europa en onafhankelijkheid 

Welke aspecten van uw kwalificaties en ervaring maken u met name geschikt voor het vervullen van het ambt van 

commissaris en voor het bevorderen van het Europees algemeen belang, vooral op het gebied waarop u bevoegd 

zou zijn? Hoe denkt u bij te dragen aan de uitvoering van de politieke richtsnoeren van de Commissie? Hoe zult u 

ervoor zorgen dat gendermainstreaming wordt toegepast en een genderperspectief wordt geïntegreerd in alle 

beleidsterreinen van uw portefeuille? Hoe gaat u uitvoering geven aan de mainstreaming van jeugdbelangen? 

Hoe kunt u uw onafhankelijkheid aantonen? Kunt u garanderen dat uw vroegere, huidige of toekomstige 

activiteiten geen twijfel doen ontstaan over uw functioneren als commissaris? 

 

Het referendum over het Finse lidmaatschap van de Europese Unie heeft 30 jaar geleden plaatsgevonden. Dat was 

een bepalend moment voor mij, aangezien de “Ja voor lidmaatschap”-beweging de reden was dat ik de politiek 

ben ingegaan. De personen die zich voor het lidmaatschap inzetten, wilden dat Finland deel ging uitmaken van de 

groep van Europese, open samenlevingen met eerbied voor de onschendbare menselijke waardigheid, democratie, 

gelijkheid, mensenrechten, de rechtsstaat en vrijheid. Het bevorderen van het gemeenschappelijke Europese idee 

en project is wat mij tot politicus heeft gemaakt. 

 

De fundamentele waarden van de Europese Unie staan nu op ongekende wijze onder druk. Als ik door het Europees 

Parlement word bevestigd als uitvoerend vicevoorzitter van de Europese Commissie, zal ik mij nog sterker voor 

deze waarden inzetten. Donkere wolken hangen over onze samenlevingen, maar ik ben er stellig van overtuigd dat 

deze problemen kunnen worden overwonnen. Er is meer behoefte aan dialoog en we moeten meer voor elkaar 

openstaan. We hebben oplossingen, ferme stappen en een gemeenschappelijke koers voor de toekomst nodig. 

Zoals vermeld in de politieke beleidslijnen van nieuwgekozen voorzitter Ursula von der Leyen, moeten we nu veel 

sneller en verder gaan om onze veiligheid, ons concurrentievermogen en onze welvaart en sociale rechtvaardigheid 

te waarborgen. Daarvoor is luisteren en dialoog, de kunst van het compromis en vastberadenheid nodig om vaak 

sterk uiteenlopende standpunten met elkaar te verzoenen. Met het oog op een welvarend en veilig Europa moeten 

we de productiviteit verhogen door middel van digitale innovatie. Maar om trouw te blijven aan onze waarden van 

democratie, mensenrechten en individuele vrijheden moeten mensen en hun behoeften centraal staan in de 

technologie. Ik ben van plan mij te richten op de handhaving en de uitvoering van de digitale wetgeving die de 

medewetgevers tot dusver hebben vastgesteld, maar we moeten samenwerken om de digitale soevereiniteit en het 

leiderschap van Europa te waarborgen. Dat versterkt niet alleen onze veiligheid, maar komt ook onze 

samenlevingen en economie als geheel ten goede, en het vergroot de weerbaarheid van onze democratieën. 

 

Ik heb meer dan tien jaar als lid van het Europees Parlement gewerkt en daarvoor zes jaar als minister en als lid 

van het Finse parlement. Mijn werkzaamheden waren vaak gericht op industrie-, digitaal en innovatiebeleid, van 

belang voor de voorgestelde portefeuille voor technologische soevereiniteit, veiligheid en democratie. Onlangs 

ben ik als lid van het Europees Parlement in de gelegenheid geweest om de digitale transitie te bevorderen in mijn 

verschillende functies als rapporteur en schaduwrapporteur. Het waarborgen van interne en externe veiligheid en 

het bevorderen van digitale en grensverleggende technologie hebben een centrale rol gespeeld in mijn politieke 

activiteiten. Als het Parlement mij bevestigt, zal ik ijveren voor een coherente aanpak van technologie als middel 

om de veiligheid en het concurrentievermogen van de EU te versterken, waarbij ik ervoor zal zorgen dat 

gegevensbescherming ten volle wordt gerespecteerd en instrumenten zoals AI op een veilige en beveiligde manier 

worden gebruikt.   
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Als politicus word ik gedreven door een sterk gevoel van rechtvaardigheid en het idee dat iedereen gelijk moet 

worden behandeld. Ik ben er stellig van overtuigd dat er in verschillende sectoren van de samenleving maatregelen 

nodig zijn om gelijkheid te bereiken. Een concreet voorbeeld: in de portefeuille die mij door de nieuwgekozen 

voorzitter van de Commissie is voorgelegd, ligt een belangrijke taak om Europa een voortrekkersrol op het gebied 

van nieuwe technologie te laten spelen. Dit zal eenvoudigweg niet gaan, tenzij we vrouwen en meisjes voor STEM-

gebieden kunnen aantrekken. We moeten al het talent optimaal benutten om de Europese technologische 

soevereiniteit te ondersteunen. Tegelijkertijd ben ik voornemens om speciale aandacht te besteden aan de 

genderdimensie op de andere gebieden van mijn voorgestelde portefeuille: het integreren van het genderperspectief 

in veiligheids- en democratiebeleid is van cruciaal belang om inclusievere, doeltreffende en duurzame oplossingen 

tot stand te brengen. Genderbewust beleid helpt om de uiteenlopende gevolgen van veiligheidsdreigingen en 

democratische uitdagingen voor verschillende groepen aan te pakken en zorgt ervoor dat de stem en de behoeften 

van vrouwen worden gehoord. 

 

Praktisch heb ik de participatie van vrouwen in alle maatschappelijke sectoren bevorderd in mijn functies als 

voorzitter van de vrouwenafdeling van de Nationale Coalitiepartij en van de vrouwenbasebalclub Jyväskylän 

Kirittäret. Het bevorderen van gendergelijkheid en de eerbiediging van de rechten van personen die tot 

minderheden behoren, blijven belangrijke drijfveren voor mijn publieke betrokkenheid.  

 

Ook is het van cruciaal belang dat we bijzondere aandacht besteden aan het perspectief van jongeren die morgen 

leven met de besluiten die we vandaag nemen. Als lid van het Europees Parlement ben ik vaak in dialoog getreden 

met een jong publiek in verschillende scholen en onderwijsinstellingen. Een bijna altijd terugkerend onderwerp 

betrof de zorgen en de druk die jongeren ervaren over hun toekomst. Als besluitvormers moeten we ernaar streven 

een toekomst op te bouwen waarin jonge generaties worden ondersteund en kansen zien. Ik wil dat Europa een 

plek is waar jongeren hun leven kunnen opbouwen en hun dromen kunnen nastreven. Als ik word bevestigd, zal 

ik jaarlijkse jongerenbeleidsdialogen met jonge Europeanen voeren, want de integratie van gender en 

jongerenmainstreaming in de werkzaamheden van de Europese Commissie is een taak die mij na aan het hart ligt. 

Regelmatige bezoeken aan de lidstaten krijgen van mij ook hoge prioriteit. De Commissie moet met en voor de 

EU-burgers werken. 

 

Ik respecteer de fundamenten waarop we Europa hebben gebouwd: het fundamentele respect voor onze 

democratische autoriteiten en instellingen, de rechtsstaat, gelijke behandeling, evenredigheid en welvaart. Ik 

verbind mij ertoe te voldoen aan de strengste ethische normen en de verplichtingen zoals vastgelegd in artikel 17, 

lid 3, VEU en de artikelen 245 en 339 VWEU en de gedragscode voor de leden van de Commissie. 

 

Mijn belangenverklaring is volledig en publiek toegankelijk en zal bij eventuele wijzigingen worden 

geactualiseerd. Voor mij kan niet over onafhankelijkheid worden onderhandeld. Ik zal elke situatie vermijden die 

twijfel kan doen ontstaan over mijn onpartijdigheid en onafhankelijkheid. Ik zal de voorzitter van de Commissie 

op de hoogte brengen van situaties waarin er een belangenconflict kan spelen. 

 

2. Beheer van de portefeuille en samenwerking met het Europees Parlement  

Kunt u beloven het Parlement naar behoren te zullen informeren over uw activiteiten en die van uw diensten? In 

welk opzicht bent u van mening dat u verantwoording verschuldigd bent aan het Parlement? 

Welke specifieke toezeggingen bent u bereid te doen met betrekking tot uw betrokkenheid bij en aanwezigheid in 

het Parlement, zowel in de commissie als in de plenaire vergadering, transparantie, samenwerking en een 

doeltreffende follow-up van de standpunten van het Parlement en verzoeken om wetgevingsinitiatieven? Bent u 

met betrekking tot geplande initiatieven en lopende procedures bereid om het Parlement op gelijke voet met de 

Raad tijdig van informatie en documenten te voorzien? 

Ik heb het voorrecht gehad al meer dan tien jaar lid van het Europees Parlement te zijn. Ik heb het grootste respect 

voor mijn collega’s en de democratische kracht van de instelling, en het is mijn stellige overtuiging dat we middels 

betere betrekkingen tussen het Europees Parlement en de Europese Commissie meer kunnen bereiken in het belang 

van de Europese burgers.  

 

Ik verbind mij tot een open en stelselmatige dialoog met het Europees Parlement, zodat het Parlement zijn 

wetgevende bevoegdheden en democratisch toezicht doeltreffend kan uitoefenen. Daarvoor is een transparante 

informatiestroom over belangrijke gebeurtenissen en belangrijke stadia van de onderhandelingen nodig. Middels 

relevante en tijdige informatie aan het Europees Parlement verbetert de kwaliteit en de efficiëntie van de 
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besluitvormingsprocessen. Als ik tot lid van het college word benoemd, zal ik alles in het werk stellen om aan 

plenaire debatten, commissievergaderingen en trialogen in verband met mijn voorgestelde portefeuille deel te 

nemen. Over het algemeen moet de status van het Europees Parlement als gelijkwaardige medewetgever met de 

Raad altijd duidelijk in de werkzaamheden van het college worden ingebed. Ik zal waarborgen dat alle door het 

Parlement aangenomen resoluties uit hoofde van artikel 225 waarin wordt opgeroepen tot wetgevingsvoorstellen 

op gebieden onder mijn verantwoordelijkheid met hoge prioriteit op de agenda van de Commissie worden 

behandeld en door middel van een gestructureerde dialoog met de bevoegde parlementaire commissie worden 

opgevolgd. 

 

Ik kijk er ook naar uit om met het Europees Parlement samen te werken opdat burgers en bedrijven de voordelen 

kunnen plukken van de wetgeving en het beleid van de Unie. Ik acht het zeer nuttig om de Commissie bij de 

uitvoering daarvan te ondersteunen, omdat politieke besluiten, verklaringen of zelfs de strengste wetgeving ons 

alleen maar verder kunnen helpen als we ervoor zorgen dat onze gemeenschappelijke regels ook worden nageleefd.   

 

Ik vind het van het hoogste belang om open, eerlijke en permanente communicatie met het Europees Parlement en 

zijn leden te onderhouden. Ik streef naar transparantie bij de voorbereiding van nieuwe initiatieven en het is voor 

mij belangrijk dat ook onze belanghebbenden en burgers met uiteenlopende standpunten worden gehoord. 

 

Als ik word benoemd, blijf ik als uitvoerend vicevoorzitter hoge transparantienormen toepassen voor 

vergaderingen met belangenvertegenwoordigers, net zoals ik in mijn rol als lid van het Europees Parlement heb 

gedaan. 

 

Voordat ik de politiek inging, was ik journalist. Mede vanwege de dreiging van mis- en desinformatie vind ik het 

van fundamenteel belang om aan het publieke debat deel te nemen en burgers tijdig nauwkeurige informatie te 

verstrekken, ook via de media. Als ik door het Parlement word bevestigd, zal ik mij als uitvoerend vicevoorzitter 

van de Commissie inzetten om ook met een groter publiek in contact te treden en actief aan de EU-burgers over 

de acties en besluiten van de Commissie te communiceren. 

 

Vragen van de Commissie industrie, onderzoek en energie  

3. Wat is uw visie op uw portefeuille naast uw opdrachtbrief en wat zou u graag nalaten? Welke 

wetgevingsvoorstellen en andere initiatieven zal u het college van commissarissen ter goedkeuring voorstellen in 

de komende vijf jaar en vooral in de eerste honderd dagen? Op welke manier wilt u ervoor zorgen dat deze 

voorstellen en de uitvoering van bestaande wetgeving het Europese concurrentievermogen versterken? Bent u van 

plan deze wetgevingsvoorstellen te baseren op specifieke effectbeoordelingen? Wat zijn uw specifieke plannen 

voor de digitalenetwerkenverordening, de verordening inzake de EU-cloud en AI-ontwikkeling, het eengemaakte 

EU-brede cloudbeleid en de strategie voor de Europese data-unie? Welke concrete maatregelen zult u voorstellen 

om erop toe te zien dat Europa zijn doelstellingen van het digitale decennium 2030 haalt, ook met betrekking tot 

digitale vaardigheden? Wat zijn uw standpunten over de Europese cyberbeveiligingscertificeringsregeling voor 

clouddiensten (EUCS) en de aanbevelingen uit het Draghi-verslag met betrekking tot clouddiensten?  

 

Onder impuls van nieuwe technologieën verandert de wereld sneller dan ooit tevoren, en met AI, kwantum- en 

biotechnologieën zijn er nog grotere veranderingen in aantocht. We staan voor een kruispunt: ofwel kunnen we 

ons aanpassen, nieuwe technologieën omarmen en succes hebben, ofwel dreigen we achterop te raken en van 

anderen afhankelijk te blijven. Met deze laatste optie zijn we niet in staat ons huidige welvaartsniveau te 

handhaven, het milieu te beschermen of zelfs maar onze veiligheid te bewaken. De concurrentiekloof tussen de 

EU en de VS wordt grotendeels verklaard door de bloeiende Amerikaanse technologiesector en het grote gebruik 

van technologie. Het aanpakken van deze kloof wordt een belangrijke prioriteit voor mijn komende ambtstermijn, 

als ik door het Europees Parlement word bevestigd. Technologie moet een kracht zijn, geen zwakte. We moeten 

de toekomst in onze handen nemen. 

  

Ook voor de veiligheid van Europa staan we op een kruispunt. Ik wil binnen Europa en met onze bondgenoten 

samenwerken om ervoor te zorgen dat we voorbereid zijn voor de uitdagingen van de huidige geopolitieke context. 

De bescherming van de Europese economie en samenleving betekent bovenal dat we onze kernwaarden van de 

rechtsstaat, de democratie en de grondrechten moeten verdedigen. Ons digitale beleid speelt een cruciale rol bij 

het bestrijden van desinformatie en het bevorderen van een krachtige, onafhankelijke en vrije mediasector. 
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Technologische soevereiniteit, veiligheid en democratie zijn de fundamenten waarop we gezamenlijk kunnen 

bouwen aan de toekomst van Europa, en zorgen ervoor dat dit de beste plaats ter wereld blijft voor onze kinderen 

om op te groeien. Deze punten zijn de centrale doelstellingen van mijn opdracht. 

  

Samen met u wil ik een Unie vormen die innoveert, produceert en, indien nodig, ook toekomstbestendig reguleert. 

Een Unie met minder bureaucratie, een Unie die van innovatie het centrale thema maakt in een radicale 

verschuiving naar productiviteit, die in interne en externe veiligheid investeert en die de hoogste normen ter wereld 

op het gebied van democratie en de rechtsstaat handhaaft. Tegelijkertijd ben ik van mening dat de EU een leidende 

rol moet blijven spelen op het gebied van mondiale digitale governance, door wereldwijd onze mensgerichte visie 

en gemeenschappelijke Europese waarden — de basis van onze regels — te bevorderen. 

  

Als ik word bevestigd, zal ik ons huidige beleid evalueren en concrete nieuwe toekomstbestendige acties 

voorstellen met duidelijke en meetbare resultaten, zoals mede in mijn opdrachtbrief genoemd, om op weg naar 

2030 de in het digitale decennium geformuleerde beleidsdoelstellingen en streefdoelen te behalen. We moeten op 

vijf actiegebieden ons denkpatroon omgooien om het Europese concurrentievermogen te versterken:  

ten eerste, de innovatiecapaciteit van Europese bedrijven, en met name het midden- en kleinbedrijf ondersteunen, 

sectoroverschrijdend werken, en de drempel voor onze bedrijven verlagen om innovatieve technologieën zoals AI 

te implementeren;  

ten tweede zou ik steun verlenen aan een doeltreffende uitvoering, handhaving en vereenvoudiging van wetten en 

regels en aan het verminderen van bureaucratie door middel van technologie om de regeldruk voor onze bedrijven 

te verlichten;  

ten derde moeten we ons op vaardigheden richten, zodat iedereen de kans krijgt om aan de digitale revolutie deel 

te nemen. We moeten meer doen om de kloof op het gebied van geavanceerde digitale vaardigheden te 

overbruggen, met name door het aantal vrouwelijke ICT-specialisten in Europa te verhogen;  

ten vierde moeten we het potentieel van digitale en grensverleggende technologie inzetten om ons leven te 

verbeteren en onze leefomgeving groener, veiliger en inclusiever te maken. Ik wil mij ook richten op de energie-

efficiëntie van de ICT-sector en op het gebruik van AI daarvoor;  

en tot slot wil ik dat de publieke sector zijn dienstverlening voor onze burgers in sectoren zoals gezondheidszorg 

verbetert. De publieke sector, inclusief de Commissie, moet innovatieve oplossingen omarmen om beter aan de 

behoeften van de burgers tegemoet te kunnen komen.   

  

Om dit alles te bereiken en het Europese concurrentievermogen te laten profiteren, moeten we snel actie 

ondernemen. Dat betekent niet alleen dat de bestaande wetgeving volledig wordt toegepast — we moeten ons altijd 

afvragen of het resultaat kan worden bereikt door de bestaande regels beter te handhaven of te implementeren. 

Maar in een snel veranderende wereld moeten we, waar nodig, ook nieuwe innovatiebevorderende wetgeving 

voorstellen, met een gedegen effectbeoordeling waarbij alle belanghebbenden worden betrokken en met een 

robuuste kosten-batenanalyse. Nieuwe regels moeten eenvoudiger, doelgericht en toegankelijk zijn. 

  

Europa moet het AI-continent worden. Daarom zal ik mij, als ik word bevestigd, in onze eerste 100 dagen op het 

initiatief voor AI-fabrieken concentreren. De AI-fabrieken zijn gericht op de toegang tot de beste high-

performance computing voor AI-start-ups en de AI-sector, en de wetgeving inzake cloud- en AI-ontwikkeling 

(meer informatie in mijn antwoord op vraag 6) is het antwoord op de acute kloof in algemene 

gegevensverwerkings- en rekencapaciteit die Europese bedrijven er momenteel van weerhoudt AI te ontwikkelen 

en in te zetten. Daarom gaat de EU-wetgeving inzake cloud- en AI-ontwikkeling maatregelen bevatten om 

innovatie en investeringen te stimuleren, de bureaucratie te verminderen en de technologie te bevorderen waarmee 

ambitieuze energie-efficiëntiedoelstellingen kunnen worden gehaald. 

  

Meer bepaald op het gebied van cloud is het belangrijk om open te blijven staan voor aanbieders uit derde landen 

om de veiligheid van onze toeleveringsketen te waarborgen, maar ook om het legitieme belang van “soevereine 

cloudoplossingen” in bijzonder gevoelige toepassingen in acht te nemen. Dankzij de beschermingsbepalingen van 

de dataverordening hebben we ervoor gezorgd dat de door aanbieders van clouddiensten in Europa opgeslagen 

data afgeschermd blijven tegen onrechtmatige toegang of doorgifte door regeringen van derde landen, maar we 

moeten meer doen voor gevoeligere toepassingen. Daarom zal ik, indien ik word bevestigd, naar aanleiding van 

het advies van professor Draghi één EU-breed cloudbeleid voor overheidsdiensten en overheidsopdrachten 

voorstellen. Bij het aanbieden van hun diensten aan overheidsdiensten hebben cloudproviders vaak te maken met 

verschillende vereisten in verschillende lidstaten, en zelfs tussen verschillende afdelingen van dezelfde overheid. 

Dit is met name belastend voor kleinere aanbieders. Tegelijkertijd is het voor overheidsdiensten moeilijk om vast 

te stellen welke diensten het beste aan hun veiligheids- en soevereiniteitsbehoeften voldoen. Ik ben van plan een 

gemeenschappelijke EU-brede aanpak van aanbestedingsspecificaties, een gemeenschappelijk 
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gegevensbeveiligingskader en een door de EU beheerde markt voor veilige en innovatieve cloudgebaseerde 

diensten voor te stellen. Die diensten kunnen ook aantrekkelijk zijn voor gevoeliger commercieel gebruik.  

  

Ik ben ingenomen met de vrijwillige EU-regeling voor cyberbeveiligingscertificering van clouddiensten 

(EUCS), aangezien die de transparantie van het beveiligingsniveau van clouddiensten zal vergroten. Na de 

invoering moet die de huidige versnippering in certificering aanpakken en de financiële drempels voor aanbieders 

verlagen om EU-breed veilige cloudoplossingen aan te bieden. Naast de technische vereisten ben ik mij 

tegelijkertijd bewust van de veiligheidsuitdagingen in de huidige geopolitieke context. Deze uitdagingen krijgen 

mijn aandacht bij de verschillende cloudinitiatieven onder mijn bevoegdheid. 

  

Bovendien zal ik, indien het Europees Parlement mij bevestigt, binnenkort een raadpleging van belanghebbenden 

voor een AI-toepassingsstrategie opstarten (meer over dit punt in vraag 4), omdat we ook de vraagzijde in de 

particuliere en de publieke sector in ogenschouw moeten nemen. Die wordt aangevuld met de strategie voor de 

Europese data-unie, gekoppeld aan de wetgeving inzake cloud- en AI-ontwikkeling, om het potentieel van data 

verder te ontsluiten. De privacy moet te allen tijde worden beschermd en we moeten ervoor zorgen dat het EU-

gegevensbeschermingskader in lijn blijft met de digitale transformatie en tegemoetkomt aan commerciële en 

rechtshandhavingsbehoeften, met behoud van het bestaande hoge niveau van gegevensbescherming.  

  

Als onderdeel van de inspanningen om de cyberbeveiliging van onze meest kritieke entiteiten te versterken, zullen 

we een actieplan inzake de cyberbeveiliging van ziekenhuizen en zorgaanbieders opstellen ter goedkeuring in 

de eerste 100 dagen. 

  

Onze ambitieuze doelstellingen kunnen niet worden verwezenlijkt zonder betere toegang tot veilige, snelle en 

betrouwbare connectiviteit, als onderdeel van onze bredere strategie voor verbonden collaboratieve computing. 

We moeten investeringen in digitale infrastructuur stimuleren en de eengemaakte markt voltooien. Hierdoor kan 

Europa een voortrekkersrol spelen in de volgende generatie slimme digitale en veilige infrastructuur, zoals 6G, als 

onderdeel van de schone industriële transformatie. Daarom wil ik, als ik word bevestigd, een 

digitalenetwerkenverordening opstellen als impuls voor vaste en draadloze veilige snelle breedband. Het digitale 

connectiviteitslandschap verandert snel met het samenvloeien van telecom-, cloud- en edgetechnologie, 

aangestuurd door virtualisering en AI. Daarom hebben we een regelgevingskader nodig dat de ontwikkeling van 

geïntegreerde connectiviteits- en computerinfrastructuur stimuleert en een gelijk speelveld voor aanbieders van 

soortgelijke infrastructuur en diensten waarborgt. Bij de voorbereiding van het nieuwe initiatief wordt rekening 

gehouden met de feedback van belanghebbenden over het witboek van de Commissie van februari 2024 over de 

toekomst van elektronische communicatie, voortbouwend op de geplande herziening van het bestaande kader, 

alsook met de verslagen van Letta en Draghi. Mijn doel is de eengemaakte markt voor connectiviteit voltooien, 

waarvoor een hervorming van het spectrumbeleid noodzakelijk is, met inachtneming van gedeelde bevoegdheden. 

  

Al deze initiatieven kunnen alleen slagen als ze worden gecombineerd met investeringen in Europa’s 

belangrijkste troef: onze bevolking. Conform de politieke beleidslijnen is de Commissie voornemens bijzondere 

nadruk te leggen op het creëren, ontwikkelen en inzetten van de vaardigheden die we nu en in de toekomst nodig 

hebben, vooral de vaardigheden die nodig zijn voor de dubbele transitie. Ik kijk ernaar uit om, indien ik door het 

Parlement word bevestigd, met de uitvoerend vicevoorzitter voor Mensen, Vaardigheden en Paraatheid en de 

andere collega’s in het college samen te werken om hier uitvoering aan te geven. 

 

 

4. Hoe definieert u de technologische soevereiniteit en het concurrentievermogen van de EU? Hoe kan de EU dit 

bereiken? Welke doelstellingen en indicatoren zal u hiervoor vaststellen zodat er aanzienlijke vooruitgang wordt 

geboekt voor het einde van uw mandaat? Hoe denkt u op holistische wijze de positie van de EU-techsector te 

versterken, zowel wat betreft hardware als software, en welke onmiddellijke maatregelen zal u nemen om de 

soevereiniteit van de sector te waarborgen en de concurrentiepositie van Europese platforms te verbeteren? Wat 

zijn uw plannen met betrekking tot digitale en speerpunttechnologieën, zoals AI, supercomputing, 

kwantumcomputing en -technologieën, halfgeleiders, ruimtevaarttechnologie en het internet der dingen? Welke 

maatregelen overweegt u om te verzekeren dat digitale technologieën op een veilige, betrouwbare en mensgerichte 

wijze worden gebruikt? Hoe denkt u te waarborgen dat de chipverordening doeltreffend wordt uitgevoerd en hoe 

wilt u de toeleveringsketens van halfgeleiders in de EU versterken? Wat zijn uw plannen voor de uitbreiding van 

de chipverordening, met inbegrip van steun voor strategische bedrijfstakken en aanverwante industrieën, en voor 

het EU-kwantumchipplan op de lange termijn? Hoe wilt u ervoor zorgen dat de EU meer samenwerkt met en een 

actievere rol speelt in organen voor de vaststelling van internationale ICT-normen en hoe denkt u de digitale 

normen en standaarden van de EU op internationaal niveau te bevorderen? 
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Onze afhankelijkheid afbouwen en het versterken van de capaciteit van Europa op het gebied van kritieke 

technologieën zijn van cruciaal belang voor het duurzame concurrentievermogen dat nodig is voor het welzijn en 

de welvaart van de burgers. De technologische soevereiniteit en het concurrentievermogen van de EU bieden ons 

de kans om onafhankelijk op te treden in een geglobaliseerde omgeving en om de afhankelijkheid te verkleinen 

van partijen die de Europese waarden met voeten treden. Wij moeten daarom, samen met de lidstaten, onze 

financiering voor onderzoek en ontwikkeling verhogen, onze steun aan innovatieve start-ups en kleine en 

middelgrote ondernemingen opvoeren — bijvoorbeeld door middel van groeifinanciering en flexibele 

aanbestedingen — en het gebruik van in de EU gebaseerde technologie bevorderen.   

  

Als ik word bevestigd, zal ik ernaar streven onze technologische afhankelijkheid aanzienlijk te verminderen. Op 

basis van een grondige beoordeling van onze kritieke afhankelijkheden en technologische lacunes die vorig jaar al 

van start is gegaan, en van kritieke toeleveringsketens voor strategische goederen en infrastructuur van de EU, met 

steun van het EU-waarnemingscentrum voor kritieke technologieën, wil ik maatregelen voorstellen om deze 

lacunes te overbruggen. Ik ben voornemens ervoor te zorgen dat de risicobeoordelingen van kritieke technologieën, 

met inbegrip van reeds begonnen technologieën op het gebied van geavanceerde halfgeleiders, AI, kwantum- en 

biotechnologie, deel blijven uitmaken van economische veiligheidsoverwegingen, en tot concrete maatregelen 

zullen leiden waarbij voorrang wordt gegeven aan samenwerking met onze gelijkgestemde partners.   

  

Vanuit het oogpunt van cyberbeveiliging betekent technologische soevereiniteit van de EU een sterke, betrouwbare 

Europese cyberbeveiligings- en cyberdefensie-industrie die beveiligingsoplossingen voor onze kritieke digitale 

infrastructuur kan bieden. Dit betekent dat kritieke afhankelijkheid van afzonderlijke leveranciers moet worden 

vermeden en dat de afhankelijkheid in onze toeleveringsketen van leveranciers met een hoog risico moet worden 

verminderd aan de hand van Uniebreed overeengekomen veiligheidsrisicobeoordelingen, onder meer door met de 

lidstaten samen te werken bij een doeltreffende handhaving van de uitvoering van de 5G-toolbox. Het betekent 

verder dat al onze verbonden apparaten in het internet of things geen bekende kwetsbaarheden mogen bevatten als 

zij op de markt worden gebracht, en veilig moeten zijn voor bedrijven en consumenten. En we beschikken nu over 

een solide en alomvattend cyberbeveiligingskader om dit te bereiken. 

  

De technologiesoevereiniteit van de EU omvat de gehele ontwikkelingscyclus van technologieën, van 

fundamenteel onderzoek tot commercialisering door de industrie, van de ontwikkeling van sleuteltechnologieën 

met onze eigen O&O, de ontwikkelings- en uitrolcapaciteit tot de toegang tot en recycling van belangrijke 

grondstoffen. Als ik word bevestigd, zal ik met name samenwerken met de uitvoerend vicevoorzitter voor Welvaart 

en Industriële Strategie om essentiële voorraden veilig te stellen.   

   

Zowel de doelstellingen van het digitale decennium van de EU voor 2030 (met name op het gebied van digitale 

soevereiniteit) als de streefdoelen (met name op het gebied van gigabitconnectiviteit, de productie van 

halfgeleiders, het aantal edge nodes, het gebruik van AI en de cloud, het aantal ICT-specialisten of de digitalisering 

van de gezondheidszorg of het openbaar bestuur) dragen reeds bij tot de verwezenlijking van de technologische 

soevereiniteit en het concurrentievermogen van de EU. De monitoring van de vooruitgang wordt gerapporteerd in 

de verslagen over de staat van het digitale decennium van 2025 en 2026 en wordt met het Europees Parlement en 

de lidstaten besproken. De herziening van de doelstellingen van het digitale decennium, die uiterlijk op 30 juni 

2026 moet plaatsvinden, biedt de gelegenheid om de doelstellingen, streefcijfers en kernprestatie-indicatoren te 

voltooien of te herzien, zodat die ook de verwezenlijking van de technologische soevereiniteit van de EU omvatten. 

  

We moeten sterkere capaciteiten ontwikkelen voor een aantal grensverleggende technologieën zoals AI, 

geavanceerde halfgeleiders, kwantumtechnologie, supercomputing, cloud- en edgecomputing, 

ruimtevaarttechnologie, cyberbeveiliging, het internet of things en genomica.   

  

AI kan een centrale rol spelen voor ons toekomstige concurrentievermogen. Als het Parlement mij bevestigt, zal 

ik de AI-toepassingsstrategie ontwikkelen, gericht op de snelle implementatie van nieuwe AI-oplossingen in onze 

toonaangevende industriële sectoren en binnen overheidsdiensten. Dit zou ruimte bieden voor door AI gestuurde 

innovatie, ter ondersteuning van de ontwikkeling van AI-modellen en de implementatie daarvan in Europese 

industriële sectoren zoals gezondheid, energie, robotica en productie, ruimtevaart en defensie, en in de publieke 

sector. 

  

Tegelijkertijd wil ik met het initiatief voor AI-fabrieken investeringen in de beste supercomputingcapaciteit 

bevorderen. In dit kader ben ik van plan om de randvoorwaarden voor onze start-ups en kleine en middelgrote 

ondernemingen op het gebied van AI en voor het bredere ecosysteem te creëren om grote Europese AI-modellen 

te ontwikkelen. De AI-fabrieken bouwen voort op ons bestaande wereldwijd toonaangevende netwerk van 

supercomputers. Mijn doel is om binnen de eerste 100 dagen van de ambtstermijn van de Commissie ten minste 
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vijf AI-fabrieken in Europa op te zetten en hier tijdens mijn gehele ambtstermijn aan verder te werken. Tot slot 

ben ik van plan om met de commissaris voor Startups, Onderzoek en Innovatie samen te werken om de Europese 

onderzoeksraad voor AI op te richten, als essentieel onderdeel van de bredere strategie inzake AI.  

 

Ook voor halfgeleiders zijn ambitieuze investeringen nodig en, om minder afhankelijk te zijn van externe spelers, 

moeten we fabrieken bouwen en in Europa produceren. De Europese chipsverordening heeft al ongeveer 80 miljard 

euro aan projecten aangetrokken, die “het eerst in hun soort” zijn in Europa, d.w.z. projecten die aan bepaalde 

voorwaarden voor voorzieningszekerheid voldoen en positieve overloopeffecten in de hele EU opleveren. Europa 

moet echter meer doen om zijn doelstelling van 20 % marktaandeel te halen en zichzelf op het gebied van 

geavanceerde halfgeleidertechnologieën te positioneren. Mijn doel wordt om onze bedrijven te helpen bij de 

overgang van het laboratorium naar de fabriek, door investeringen in geavanceerde proefproductielijnen om 

onderzoek en industriële spelers uit de hele toeleveringsketen — van grondstoffen via apparatuur tot productie en 

verpakking — samen te brengen. Ik ga ook een cloudgebaseerd ontwerpplatform oprichten zodat onze start-ups 

over alle benodigde instrumenten beschikken om innovatieve chips te ontwerpen. Tot slot is robuuste en 

evenwichtige internationale samenwerking van essentieel belang om bijkomende investeringen aan te trekken en 

onze voorzieningszekerheid te waarborgen. Ik wil mij richten op een doeltreffende uitvoering van de 

chipsverordening ter ondersteuning van de ontwikkeling van productiecapaciteit en proeflijnen voor halfgeleiders 

in de EU die aan de specifieke vereisten van strategische sectoren voldoen, waaronder de EU-

vlaggenschipinitiatieven op het gebied van ruimtevaart en de ruimtevaart- en defensie-industrie van de EU. 

  

Kwantum heeft een zodanige maturiteit bereikt dat praktische toepassingen mogelijk zijn op het gebied van 

computing, detectie en veilige communicatie met toepassingen die gaan van medische diagnose, onhackbare 

communicatienetwerken en snelle training van grote AI-modellen tot supergevoelige detectieapparatuur. Het is 

van strategisch belang voor de soevereiniteit, het concurrentievermogen en de defensiecapaciteit van de EU. Als 

ik word bevestigd, zal ik met de lidstaten en belangrijke spelers uit de industrie samenwerken om de ontwikkeling 

van het kwantumecosysteem van de EU te versnellen en investeringen voor de industriële ontwikkeling van 

kwantum aan te trekken. Daartoe wil ik ook werken aan kwantumchips — een cruciaal onderdeel van 

kwantumtechnologie en van de snelgroeiende kwantummarkt — en een langetermijnplan van de EU voor 

kwantumchips presenteren.   

 

Als ik word bevestigd, zal ik mij ook richten op het verbeteren van de connectiviteit in Europa. Connectiviteit staat 

centraal in ons concurrentievermogen en is van cruciaal belang voor bovengenoemde technologieën. Daarmee 

kunnen we ook zinvol gebruikmaken van data, bijvoorbeeld om AI-modellen te trainen. In dit verband zal ik mij 

ervoor inzetten dat het internet of things op grote schaal wordt gebruikt als essentieel instrument om de industrie 

en de mobiliteit in Europa concurrerender te maken. Ik zal er ook voor zorgen dat het internet of things wordt 

ingezet ten behoeve van het milieu, met name voor hulpbronnenefficiëntie op gebieden als waterdistributie en 

precisielandbouw. Om het internet of things optimaal te benutten, moet Europa 6G volledig omarmen. 

 

Dat Europa autonoom moet zijn op het gebied van connectiviteit, blijkt wel uit de toenemende geopolitieke 

spanningen in het algemeen en de Russische aanvalsoorlog in Oekraïne in het bijzonder. Als ik word bevestigd, 

zal ik ernaar streven de Europese strategische autonomie in de ruimte te vergroten, onder meer ten aanzien van de 

belangrijkste leveranciers voor de beveiliging, de integriteit en de weerbaarheid van de IRIS²-satellietdiensten, die 

voor beveiligde overheidscommunicatie van de lidstaten van cruciaal belang zijn. IRIS² zal het 

concurrentievermogen van de Europese industrie ondersteunen door geavanceerde satelliettechnologieën te 

ontwikkelen die de hele sector, met name het midden- en kleinbedrijf, ten goede komen. Hierdoor kan Europa zijn 

voortrekkersrol in de ruimtevaartsector behouden. 

  

Naast investeringen is een coherente en complementaire uitvoering van onze bestaande regels van cruciaal belang 

om nieuwe kansen te creëren. In samenwerking met andere commissarissen wil ik de naleving van ons digitale 

rulebook faciliteren, met bijzondere aandacht voor de gevolgen voor start-ups en scale-ups. 

  

Ons doel is technologieën te ontwikkelen die de menselijke capaciteiten benutten en versterken en de Europese 

waarden helpen waarmaken. Dit kan een concurrentievoordeel zijn voor digitale producten en diensten “made in 

EU”. We moeten investeren in veilige, betrouwbare en mensgerichte technologie die de Europese waarden 

weerspiegelen en het Europese sociale model en de veiligheid van onze burgers waarborgen. Technologie blijft 

zich in een snel tempo ontwikkelen, dus is het van cruciaal belang om de mensgerichtheid goed in het oog te 

houden. Samen met duurzaamheid en veerkracht moet dit de kern vormen van onze digitale innovaties en de regels 

die we hebben ingevoerd. 
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Ik ben van plan samen te werken met de lidstaten en belanghebbenden, en met de uitvoerend vicevoorzitter voor 

Welvaart en Industriële Strategie om een strategische benadering van internationale normalisatie te bevorderen, 

tot waarborg van het concurrentievermogen, de veiligheid, de strategische autonomie van de EU en ons vermogen 

om de waarden van de EU te bevorderen. Ik wil dat bilateraal doen via digitale partnerschappen, en multilateraal 

via de G7, de G20 en via internationale organisaties zoals de OESO en de VN. Ik ga actief samenwerken met 

gelijkgestemde partners ter bevordering van de internationale digitale normen van de EU en de internationale 

digitale normen die onze gedeelde waarden en belangen eerbiedigen (zoals privacy, gegevensbescherming of 

mensenrechten). 

  

Ik wil investeringen in grensoverschrijdende projecten en technologieën versnellen om de interoperabiliteit van 

digitale overheidsdiensten tussen de lidstaten te versterken en de naadloze en veilige werking ervan te waarborgen. 

We kunnen instrumenten zoals “regulatory sandboxes” en meerlandenprojecten gebruiken om innovatieve 

oplossingen in Europa te ontwikkelen, te testen en uit te rollen, zodat overheidsdiensten klaar zijn voor het digitale 

tijdperk. 

  

Ik ga met andere commissarissen samenwerken om buitenlandse investeringen aan te trekken, het juiste 

regelgevingsklimaat te scheppen, voorrang te geven aan de ontwikkeling van geschoolde arbeid en technische 

expertise, de toegang tot particulier kapitaal te verbeteren en innovatie te bevorderen.   

  

Concluderend is samenwerking met de lidstaten vereist voor technologische soevereiniteit en het 

concurrentievermogen. Daarbij zijn coördinatie op EU-niveau, bundeling van middelen, grootschalige 

investeringen en een gemeenschappelijke wil om vooruitgang te boeken van cruciaal belang. 

  

 

5. Wat zijn uw plannen op het vlak van digitale infrastructuur en toegang tot hoogwaardige connectiviteit in alle 

geografische gebieden? Hoe denkt u uitvoering te geven aan de voorstellen in het Witboek over de digitale-

infrastructuurbehoeften van Europa? Wat is uw mening over de aanbevelingen in het witboek en het Draghi-

verslag met betrekking tot nettarieven? Welke maatregelen overweegt u om de gigabitconnectiviteit te verbeteren, 

de 5G-dekking verder uit te breiden, te zorgen voor een volledige overstap van koper naar glasvezel tegen 2030 

en investeringen van de particuliere sector in de ontwikkeling van het net te stimuleren? Hoe denkt u de 

energiegerelateerde aspecten van digitale infrastructuur aan te pakken? Welke maatregelen acht u noodzakelijk 

om de cyberweerbaarheid en -beveiliging op alle gebieden in de EU te versterken? Hoe wilt u het 

concurrentievermogen van de veiligheids- en defensie-industrie versterken in de context van een Europese 

defensie-unie? 

We blijven achter bij onze concurrenten op het gebied van dekking van vaste en draadloze netwerken met zeer 

hoge capaciteit. Hiervoor is gecoördineerde actie op Unieniveau nodig, onder meer met investeringen. De 5G 

standalone-netwerkarchitectuur, van cruciaal belang voor industriële use cases, vormt een bijzondere uitdaging, 

en er is nog altijd een aanzienlijke digitale kloof tussen stedelijke en plattelandsgebieden in de EU. We moeten 

meer investeren om voor 2030 de connectiviteitsdoelstellingen van het digitale decennium te halen en de 

netwerken te ontwikkelen die nodig zijn voor de digitale diensten van de toekomst. Als ik door het Europees 

Parlement word bevestigd, is mijn inzet duidelijk: mijn uiterste best doen voor de connectiviteitsdoelstellingen 

van de EU voor 2030 en voor veilige, snelle en betrouwbare connectiviteit als ruggengraat van onze economie en 

samenleving.  

  

Als ik word bevestigd, wordt het een van mijn belangrijkste prioriteiten om te werken aan een 

digitalenetwerkenverordening, gericht op veilige snelle breedband, zowel vast als draadloos, ter ondersteuning van 

het concurrentievermogen en van betaalbare hoogwaardige diensten voor consumenten. Dit moet een vervolg 

vormen op de technologische trends en veiligheidsaspecten uit het Witboek van de Commissie “Tegemoetkomen 

aan de digitale-infrastructuurbehoeften van Europa”. Door beleidskeuzes op gedegen effectbeoordelingen te 

baseren, beoogt de toekomstige handeling de administratieve rompslomp voor exploitanten te verminderen en aan 

te zetten tot investeringen in infrastructuur en nieuwe bedrijfsactiviteiten, bijvoorbeeld in edgecomputing. Ook 

moeten de belangen van de consument worden verdedigd en moeten de individuele omstandigheden van de 

lidstaten in aanmerking worden genomen.   

  

Naar aanleiding van de aanbevelingen uit het Draghi-verslag wil ik actief bespreken hoe de interne markt voor 

elektronische communicatie kan worden voltooid. Ik wil oplossingen zoeken voor beter geïntegreerde governance 

op Unieniveau voor spectrum voor de netwerken van de volgende generatie. De vertragingen bij de veiling van 

5G hebben het concurrentievermogen van Europa negatief beïnvloed, en we moeten voorkomen dat dit opnieuw 

gebeurt. Er is een groeiend aantal partijen in de netwerkeconomie en er wordt levendig gedebatteerd. Dit debat 
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mag niet worden beperkt tot louter een discussie over netwerkvergoedingen. Het moet gaan over de manier waarop 

verschillende partijen bijdragen aan een actief en innovatief communicatie-ecosysteem, op basis van een gelijk 

speelveld. Er zijn interessante voorstellen gedaan, waaronder de aanpak die wordt voorgesteld in het Draghi-

verslag en het witboek over de digitale-infrastructuurbehoeften van Europa. De openbare raadpleging na de 

publicatie van het witboek heeft ook geleid tot een zeer groot aantal bijdragen, die ik aandachtig zal bestuderen, 

en ik zal met alle belanghebbenden samenwerken. Mijn beginselen bij het opstellen van een voorstel zijn de 

bescherming van de belangen van de EU-burgers en het bevorderen van het concurrentievermogen en 

investeringen. 

 

We moeten ook verder af van koper. Dat is een prikkel om glasvezel uit te rollen zou ervoor zorgen dat er meer 

middelen voor 5G beschikbaar zijn. Dat is in lijn met de streefdoelen van het digitale decennium voor 2030, met 

name gigabitconnectiviteit voor iedereen, en beantwoordt aan de duurzaamheidsdoelstellingen voor de lange 

termijn, aangezien glasvezel minder energie-intensief is en de invoering van efficiëntere, groenere diensten 

mogelijk maakt. Er moeten wel waarborgen zijn opdat kwetsbare eindgebruikers verbonden blijven. 

  

Ik zou ook in het bijzonder willen bekijken hoe onderzoek naar energiezuinige digitale infrastructuuroplossingen 

kan worden gestimuleerd, onder meer voor koeling, energie-efficiënte processoren en duurzame 

netwerkinfrastructuur. AI-oplossingen kunnen een grote troef zijn bij de verwezenlijking van een energie-

efficiëntere ICT-sector. De Commissie heeft in 2022 een actieplan voor de digitalisering van het energiesysteem 

aangenomen, dat volledig is uitgevoerd en aanzienlijke successen heeft opgeleverd. Zo heeft de Commissie een 

regeling ingevoerd voor datacentra om hun energie- en waterverbruik openbaar te maken. Als ik word bevestigd, 

zou ik de commissaris voor Energie en Huisvesting steunen bij het opzetten van een beoordelings- en 

labelingssysteem voor datacentra en bij de invoering van minimumprestatienormen voor nieuwe datacentra. We 

zouden ook samenwerken om de integratie van datacentra in het energiesysteem te verbeteren, met speciale 

aandacht voor het hergebruik van warmte en de verlening van flexibiliteitsdiensten aan het elektriciteitsnet. 

  

Als ik word bevestigd, zal ik ook werken aan de opstelling van een gedragscode voor de duurzaamheid van 

telecommunicatienetwerken en zal ik mijn collega’s ondersteunen bij de ontwikkeling van een energie-

labelingsregeling voor computers en bij de herziening van de eisen inzake ecologisch ontwerp voor computers en 

servers. 

Op het gebied van cyberbeveiliging, dat centraal staat in de bredere beveiligingsportefeuille, wil ik streven naar 

een maatschappijbrede agenda voor cyberbeveiliging-by-design. Ik wil mij richten op de innovatie- en 

bedrijfsvriendelijke uitvoering en handhaving van de nieuwe wetgeving op het gebied van zowel de 

cyberweerbaarheid van kritieke entiteiten (NIS2) als de productbeveiliging (cyberweerbaarheidsverordening). Ik 

wil samenwerken met de autoriteiten en het bedrijfsleven om de maturiteit op het gebied van cyberbeveiliging te 

verhogen en in de versterking van de opsporings- en responscapaciteit te investeren. We moeten gecoördineerd en 

doortastend optreden tegen cybercriminelen en ransomware-bendes. 

  

De cyberweerbaarheidsverordening wordt een wereldwijde doorbraak op het gebied van cyberbeveiliging en 

zal zorgen voor aanzienlijk minder kwetsbaarheden van verbonden producten die door kwaadwillenden worden 

uitgebuit voor spionage, voorpositionering en verstoring. Ik ben voornemens onze visie op kritieke entiteiten en 

productbeveiliging in Europa en daarbuiten te blijven bevorderen en werk te maken van wereldwijd leiderschap 

op het gebied van cyberbeveiligingsnormen. 

  

Als het Parlement mij bevestigt, zal ik ernaar streven de belangrijkste Europese cyberbeveiligingsinfrastructuren 

en -capaciteiten te vereenvoudigen en uit te breiden om het situationeel bewustzijn en de responscapaciteit te 

vergroten. Ik wil dit doen met een sterke nadruk op producten voor tweeërlei gebruik en civiel-militaire 

samenwerking, en met name op veiligheidskwesties in onze toeleveringsketens, te beginnen met een passend 

certificeringskader. We moeten waarborgen dat de snelle technologische ontwikkeling in cyberspace snel door de 

defensiesector wordt opgepakt, op basis van de routekaart voor cyberdefensietechnologie die momenteel wordt 

ontwikkeld. Ik streef naar een omgeving waarin ondernemers en innovatoren de broodnodige cyberdefensie-

instrumenten kunnen ontwikkelen en op de markt brengen, in de wetenschap dat de meeste 

cyberbeveiligingsinnovaties in de EU door start-ups en kleine bedrijven worden ontwikkeld. Ik zou ook een 

geïntegreerd innovatietraject voor Europese cyberstart-ups opzetten om hun ontwikkeling te ondersteunen en een 

dynamisch en disruptief civiel-militair cyberecosysteem te bevorderen.   

Als ik word bevestigd, zal ik doorwerken aan de modernisering van bestaande en de oprichting van nieuwe veilige 

trans-Europese netwerken, waarbij de lidstaten, agentschappen en organen van de Europese instellingen en andere 
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belanghebbenden met elkaar worden verbonden, om zo de interoperabiliteit en de cyberweerbaarheid in digitale 

grensoverschrijdende interacties voor de Europese overheidssector te vergroten. 

Wat beveiligingsoperaties en dreigingsdetectie betreft, zal ik voortbouwen op het civiele waarschuwingssysteem 

voor cyberbeveiliging dat in het kader van de verordening cybersolidariteit moet worden opgezet. Met de door AI 

aangedreven EU-infrastructuur van cyberhubs kunnen we Europa beter in staat stellen zwakke signalen van 

aanvallen op te sporen en de paraatheid van onze civiele of militaire kritieke infrastructuur te vergroten. Dit moet 

worden voortgezet naast de werkzaamheden van de commissaris voor Defensie en Ruimtevaart met de lidstaten 

op het gebied van cyberdefensie. 

  

Onderzeese kabelinfrastructuren geven 99 % van het intercontinentale verkeer door en zijn van cruciaal belang 

voor de veiligheid en het mondiale concurrentievermogen van Europa. Ik zou met de lidstaten samenwerken om 

risico’s en mogelijke risicomitigerende maatregelen, waaronder normen, in kaart te brengen en de uitrol van 

onderzeese kabels te blijven ondersteunen. 

  

Om het concurrentievermogen van de veiligheids- en defensie-industrie te versterken, moet de paraatheid van de 

Europese defensie-industrie worden vergroot door meer te investeren in onze industriële basis, in onderzoek en 

ontwikkeling, en door meer samenwerking en betrokkenheid op de lange termijn. Zoals in de strategie voor de 

Europese defensie-industrie is aangestipt, hebben we decennialang te weinig in onze defensie-industrie 

geïnvesteerd. Meer dan de helft van onze defensieaankopen is afkomstig van defensieleveranciers van buiten de 

EU en de handel binnen de EU is slechts marginaal toegenomen ten opzichte van de aanzienlijke groei van de EU-

defensiemarkt. In de strategie voor de Europese defensie-industrie en het programma voor de Europese defensie-

industrie, als aanvulling op het Europees Defensiefonds, worden stimulansen voorgesteld om deze trends om te 

buigen en te werken aan de totstandbrenging van een echte eengemaakte defensiemarkt. Deze maatregelen effenen 

de weg voor de Europese defensie-unie. De lidstaten moeten meer samenwerken en meer investeren in de Europese 

industrie, ook gezamenlijk. We moeten ook de resterende obstakels voor grensoverschrijdende samenwerking in 

kaart brengen, zowel ten behoeve van het concurrentievermogen van de Europese technologische en industriële 

defensiebasis als van de noden van de strijdkrachten van de lidstaten. 

  

Als ik word bevestigd, zal ik, samen met de vicevoorzitter/hoge vertegenwoordiger voor buitenlandse zaken en 

veiligheidsbeleid en de commissaris voor Defensie en Ruimtevaart, sturing geven aan de werkzaamheden ter 

versterking van het concurrentievermogen van onze defensie-industrie in het kader van een Europese defensie-

unie.  

 

Vragen van de Commissie interne markt en consumentenbescherming 

6. De verordening artificiële intelligentie, EU-cloud en AI-ontwikkeling 

Wat zijn de belangrijkste beginselen en doelstellingen van het aangekondigde voorstel voor een nieuwe 

verordening inzake de EU-cloud en AI-ontwikkeling en hoe denkt de Commissie deze doelstellingen te 

verwezenlijken? Hoe gaat de Commissie de strategische bevordering van AI-innovatie en het 

concurrentievermogen op dit gebied afstemmen op de noodzaak om AI betrouwbaar en veilig te maken voor 

consumenten en bedrijven? Hoe denkt u de geharmoniseerde toepassing van de digitale normen en standaarden 

van de EU op de eengemaakte markt en op internationaal niveau te bevorderen en het mondiale leiderschap van 

de EU op het gebied van digitale governance te waarborgen? 

Momenteel maakt slechts 8 % van de bedrijven in de EU gebruik van AI, slechts 33 % van onze bedrijven gebruikt 

de cloud, en de voetafdruk van datacentra in Europa is een derde van die in de VS. Dit leidt tot een enorme 

productiviteitskloof voor de EU, omdat onze industrie rekenkracht nodig heeft om te innoveren, met name op het 

gebied van AI. Als AI-modellen zijn getraind (door middel van supercomputers), is conventionele 

cloudinfrastructuur van cruciaal belang om ze aan te passen aan specifieke gebruiksomstandigheden. De Europese 

cloudmarkt wordt echter gedomineerd door een kleine groep overzeese aanbieders, die dankzij hun enorme 

infrastructuur en dominante AI-softwaretools ook belangrijke spelers zijn op de opkomende AI-markt.   

  

Om deze industriële uitdaging het hoofd te bieden, zal ik, als ik word bevestigd, wetgeving inzake cloud- en AI-

ontwikkeling opstellen, op basis van een volledige effectbeoordeling met alle belanghebbende partijen. Dit moet 

deel uitmaken van een bredere strategie. Samen met de wetgeving inzake AI-fabrieken moet dit zorgen voor de 

broodnodige rekenkracht voor Europese AI-innovatoren. De andere onderdelen van de strategie zijn de AI-

toepassingsstrategie, om de door AI gestuurde transformatie van de Europese industriële sectoren en de verlening 
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van openbare diensten te versnellen; en de digitalenetwerkenverordening, om geavanceerde oplossingen voor 

digitale connectiviteit optimaal in het algemene ecosysteem te integreren. 

  

De wetgeving inzake cloud- en AI-ontwikkeling moet naar mijn mening de ambitie van de EU-chipsverordening 

kopiëren. Net zoals de chipsverordening betrekking had op onderzoek en innovatie, investeringen in Europese 

productiefaciliteiten en de voorzieningszekerheid van chips, moet de wetgeving inzake cloud- en AI-ontwikkeling 

betrekking hebben op de wijze waarop een actief ecosysteem van AI-trainingsmodellen in stand kan worden 

gehouden en investeringen in computinginfrastructuur en dataopslag in heel Europa kunnen worden aangetrokken, 

die voor alle start-ups, kleine en middelgrote ondernemingen en andere industriële spelers beschikbaar moet zijn. 

  

De eerste doelstelling van de wetgeving inzake cloud- en AI-ontwikkeling is het bevorderen van de ontwikkeling 

van energie-efficiënte computingarchitecturen en baanbrekende oplossingen om het gebruik van natuurlijke 

hulpbronnen tot een minimum te beperken. Duurzame technologieën voor cloud- en datacentra zijn een noodzaak 

voor Europa en bieden een mogelijk concurrentievoordeel. Als ik word bevestigd, zal ik ook het gebruik van 

collaboratieve AI-trainingsmodellen bevorderen, waarbij belangrijke belanghebbenden in strategische industriële 

sectoren worden betrokken, met name in de precompetitieve fase. Er zouden nog veel meer Europese spelers op 

de markt moeten komen. 

  

Ten tweede moet in de handeling voorrang worden gegeven aan grootschalige investeringen in cloud- en AI-

faciliteiten die als pioniersfaciliteiten kunnen worden beschouwd, bijvoorbeeld met betrekking tot duurzaamheid 

en innovatieve vormen van cloudcomputing zoals telco-edge cloud. Het is ook belangrijk om de cloud als een echt 

infrastructuurcontinuüm te beschouwen, waarbij gecentraliseerde traditionele cloudinfrastructuren verbonden zijn 

met ons netwerk van supercomputers en worden aangevuld met gedistribueerde edge nodes en telecommunicatie-

infrastructuur. 

  

Ten derde moeten we aandacht besteden aan de voorzieningszekerheid en de cyberbeveiliging van clouddiensten. 

We vertrouwen collectief een groot deel van onze data toe aan de cloud. Toepassingen die op cloudinfrastructuren 

draaien, zijn vaak een toegangspunt tot IT-systemen en -data van bedrijven. Daarom zal ik, als ik word bevestigd, 

waarborgen dat in Europa aangeboden clouddiensten aan een hoog niveau van cyberbeveiliging voldoen. Onze 

burgers en bedrijven moeten erop kunnen vertrouwen dat hun data veilig zijn als ze in de cloud worden opgeslagen.  

  

Het is niet tegenstrijdig om AI-gestuurde innovatie af te stemmen op de betrouwbaarheid en veiligheid van AI: 

vertrouwen en excellentie in AI zijn twee zijden van dezelfde medaille.  De AI-handeling bevat vangrails om te 

waarborgen dat AI in Europa mensgericht, betrouwbaar en veilig is. Tegelijkertijd wordt een gerichte 

risicogebaseerde aanpak gevolgd en wordt in alle lidstaten één duidelijk regeling ingevoerd. Door uitzonderingen 

voor onderzoeks- en ondersteuningsinstrumenten zoals testomgevingen voor regelgeving toe te staan, wordt ruimte 

voor innovatie op het gebied van AI gelaten. Ik wil voorrang geven een aan tijdige en voorspelbare uitvoering, 

zodat de AI-verordening deze tweeledige doelstellingen kan verwezenlijken.  

  

De EU bevindt zich in een goede positie om het voortouw te nemen op het gebied van mondiale digitale 

governance, aangezien wij als eerste ter wereld uitgebreide regelgeving hebben vastgesteld, niet alleen voor AI, 

maar ook voor digitale diensten en platforms. Als ik word bevestigd, ben ik voornemens de EU-aanpak van 

mensgerichte en betrouwbare AI actief te blijven stimuleren door in mondiale fora en in bilaterale partnerschappen 

met belangrijke internationale partners een verantwoord beheer van AI te bevorderen.  Ik ben van mening dat de 

EU een leidende rol moet blijven spelen op het gebied van mondiale digitale governance, door wereldwijd onze 

mensgerichte visie en op gemeenschappelijke Europese waarden gebaseerde regels te bevorderen. 

Om hier resultaten te boeken, wil ik de coördinatie tussen de EU-lidstaten in de VN, in het kader van het Forum 

voor internetbeheer, andere internationale fora en technische organisaties, zoals de Internet Corporation for 

Assigned Names and Numbers, verder verbeteren. 

Tot slot mogen we geen tijd verliezen bij het vaststellen van normen. Europese en niet-Europese ondernemingen 

die op grond van de nieuwe wettelijke bepalingen van de AI-verordening op de eengemaakte markt actief zullen 

zijn, hebben behoefte aan technische normen. Ik wil zorgvuldig nagaan hoe de Commissie deze doelstellingen kan 

verwezenlijken, bij voorkeur binnen het bestaande normalisatiesysteem. Als we technische normen ter 

ondersteuning van de AI-verordening hebben, ben ik ervan overtuigd dat dit ook de digitale governance wereldwijd 

zal vormgeven. 
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7. De digitaledienstenverordening, digitalemarktenverordening en de negatieve gevolgen van 

onlineplatforms 

Wat zijn uw prioriteiten met betrekking tot de handhaving van de digitaledienstenverordening en de 

digitalemarktenverordening, en hoe zult u zorgen voor doeltreffende, transparante en snelle 

handhavingsmechanismen? Hoe zal de Commissie gevolg geven aan de oproep tot vereenvoudiging en 

vermindering van de administratieve lasten? Zal de Commissie voldoende middelen kunnen uittrekken voor 

handhavingsmaatregelen? Hoe wilt u schadelijke praktijken online aanpakken, zoals donkere patronen of een 

verslavende vormgeving, die invloed hebben op gebruikers, met name kinderen en minderjarigen, en hun 

geestelijke gezondheid? Tot slot, welke concrete maatregelen zult u nemen in de strijd tegen cyberpesten? 

De digitaledienstenverordening en de digitalemarktenverordening zijn krachtige nieuwe instrumenten voor 

platformregulering. Na het eerste jaar van handhaving ben ik van oordeel dat die tamelijk goed functioneren, dat 

de werkzaamheden inzake de noodzakelijke secundaire wetgeving goed vorderen, dat de teams aanwezig zijn en 

dat er verscheidene onderzoeken lopen of al hebben geleid tot besluiten die van invloed zijn op de manier waarop 

onlineplatforms in de EU actief zijn. Als ik word bevestigd, wil ik hierop voortbouwen en ervoor zorgen dat de 

Commissie zich ontwikkelt tot een eerstelijns regelgevende instantie op dit gebied, die zorgvuldig luistert en snel 

optreedt, conform onze regels, met volledige inachtneming van het recht op een eerlijk proces en transparant voor 

alle belanghebbenden. 

  

Ter zake van de handhaving van de digitaledienstenverordening zal ik mij richten op vier gebieden: 1) bescherming 

van minderjarigen online; 2) e-commerce en niet-conforme goederen op onlinemarktplaatsen; 3) illegale online-

content, met inbegrip van algoritmische versterking van dergelijke content; en 4) de bredere kwestie van 

informatie-integriteit in de context van verkiezingen, inclusief synergie met het nieuwe schild voor de Europese 

democratie. 

  

Voor de digitalemarktenverordening, die gericht is op een gelijk speelveld en eerlijke concurrentie, wil ik voorrang 

geven aan drie belangrijke dimensies, in nauwe samenwerking met de uitvoerend vicevoorzitter voor een Schone, 

Rechtvaardige en Concurrerende Transitie: 1) het openstellen van gesloten ecosystemen, of het nu gaat om 

besturingssystemen, webbrowsers of onlinemarktplaatsen; 2) consumenten laten kiezen en de controle terug te 

geven in omgevingen waar zij het gevoel hebben dat grote digitale bedrijven machtig zijn, en 3) waarborgen dat 

data toebehoren aan degenen die ze genereren en niet aan degenen die ze het best kunnen exploiteren.   

   

Als ik word bevestigd, zou mijn aanpak voor de handhaving van de digitaledienstenverordening en de 

digitalemarktenverordening rigoureus, empirisch onderbouwd en vastberaden zijn. Ik zou alle 

handhavingsbevoegdheden gebruiken die de medewetgevers aan de Commissie hebben verleend. Als een 

schending een onmiddellijk gevaar voor onze burgers vormt, zal ik niet aarzelen krachtige maatregelen te treffen. 

Ik zou ook samenwerken met het maatschappelijk middenveld, onderzoekers en klokkenluiders. Er is gebleken dat 

een serieuze dialoog tussen gereguleerde ondernemingen en handhavingsinstanties in bepaalde gevallen tot snelle 

en doeltreffende resultaten kan leiden. Onlineplatforms moeten de EU-wetgeving volgen, zonder 

vertragingstactieken. Als ik word bevestigd, zal ik mij inzetten voor een open en stelselmatige dialoog met het 

Europees Parlement, met name via de gevestigde werkgroepen voor de uitvoering van de 

digitaledienstenverordening en de digitalemarktenverordening, alsook met de betrokken comités.  

  

Om ervoor te zorgen dat de Commissie een doeltreffende en geloofwaardige regelgevende instantie is, streef ik 

ernaar dat hiervoor voldoende middelen worden uitgetrokken, met gebruikmaking van de vergoedingen die in het 

kader van de digitaledienstenverordening worden geïnd. 

  

Als het Europees Parlement mij bevestigt, zal ik nauw samenwerken met de bevoegde commissarissen op het 

gebied van donkere patronen, verslavend ontwerp en andere negatieve gevolgen van sociale media, met name voor 

minderjarigen. De digitaledienstenverordening is een krachtig rechtsinstrument om deze kwesties onverwijld aan 

te pakken, ten aanzien van marktdeelnemers die onder het toepassingsgebied vallen. Het recente 

handhavingssucces jegens TikTok Lite vanwege het verslavende ontwerp ervan is een goed voorbeeld van een 

zeer snel resultaat van de digitaledienstenverordening voor de gehele EU. De EU, bedrijven en deskundigen 

moeten samenwerken om te waarborgen dat socialemediabedrijven een “veiligheid eerst”-aanpak hanteren, zodat 

alle gebruikers ze online veilig kunnen gebruiken. De onlangs geopende onderzoeken tegen TikTok, X, Facebook 

en Instagram over verslavend ontwerp, donkere patronen en bescherming van minderjarigen moeten met kracht 

worden voortgezet om werkelijke en snelle veranderingen te bereiken en moeten als model dienen voor 

toekomstige werkzaamheden betreffende de impact van sociale media op minderjarigen. Als er bij andere 

aangewezen diensten bewijs van stelselmatige schade aan het licht komt, moet de Commissie doortastende 
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handhavingsmaatregelen nemen. Ik ben ook voornemens om met de commissaris voor Democratie, Justitie en 

Rechtsstaat samen te werken aan wetgeving inzake digitale rechtvaardigheid, zodat praktijken zoals donkere 

patronen, verslavend ontwerp en onlineprofilering adequaat worden aangepakt. 

  

De bescherming van minderjarigen is een topprioriteit voor mij. Als ik word bevestigd, zou ik nauw samenwerken 

met rechtshandhavingsinstanties om het nodige bewijsmateriaal te verzamelen. Ik wil ook het voortouw nemen bij 

de werkzaamheden met betrekking tot richtsnoeren voor de bescherming van minderjarigen in het kader van de 

digitaledienstenverordening, om die vóór de zomer van 2025 af te ronden. In de richtsnoeren moet worden 

uiteengezet hoe onlineplatforms een hoog niveau van privacy, veiligheid en beveiliging voor minderjarigen zullen 

waarborgen, overeenkomstig de digitaledienstenverordening. Zij moeten gepaard gaan met de invoering van een 

systeem voor leeftijdsverificatie om de privacy te beschermen. 

  

Ik wil ook bijdragen aan het EU-brede onderzoek naar de gevolgen van sociale media voor het welzijn en de 

geestelijke gezondheid, onder leiding van de commissaris voor Gezondheid en Dierenwelzijn. Het onderzoek moet 

voortbouwen op contact met kinderen en leerkrachten en de kennis van de beste deskundigen uit de hele EU, zodat 

we samen de veilige en gezonde digitale omgeving opbouwen die onze kinderen nodig hebben. 

  

Met betrekking tot het in de politieke beleidslijnen aangekondigde actieplan tegen cyberpesten wil ik de 

commissaris voor Intergenerationele Rechtvaardigheid, Jeugd, Cultuur en Sport ondersteunen om ervoor te zorgen 

dat het plan de nodige duidelijke maatregelen bevat. De in 2022 aangenomen strategie voor een beter internet voor 

kinderen (BIK +) kan een waardevolle basis voor het actieplan vormen. Ik ben ook van plan de lidstaten aan te 

moedigen om krachtens de digitaledienstenverordening betrouwbare flaggers aan te wijzen met bewezen expertise 

op het gebied van de bescherming van minderjarigen, met inbegrip van cyberpesten. 

  

Als ik word bevestigd, ben ik vastbesloten om ervoor te zorgen dat de Commissie resultaten boekt inzake 

vereenvoudiging en minder administratieve lasten op dit gebied. Dat maakt deel uit van de opdracht voor alle leden 

van het nieuwe college en is noodzakelijk om de kwaliteit van de regelgeving te verbeteren en de volledige 

uitvoering ervan te waarborgen. Ik heb de boodschap van onze kleine en middelgrote ondernemingen en bedrijven 

goed begrepen en ik streef ernaar ons digitale rulebook te vereenvoudigen, waar we daar maar mogelijkheden voor 

zien. Ik zal bij de herziening van de digitaledienstenverordening in november 2025 en de 

digitalemarktenverordening in mei 2026 zorgvuldig nagaan of juridische vereenvoudiging mogelijk is. Nieuwe 

wetgeving op dit gebied moet duidelijk zijn en mag geen onnodige lasten met zich meebrengen. Ik wil er ook voor 

waken dat de nationale wetgeving niet leidt tot extra administratieve rompslomp of overregulering van deze 

instrumenten, die een volledig harmoniserend effect hebben. Ik zou speciale aandacht besteden aan de impact van 

het digitale rulebook op start-ups en scale-ups, en ervoor zorgen dat de uitvoering ervan onze economie laat 

floreren. Ik zou ook kijken naar alle mogelijke digitaliseringsinstrumenten om de naleving van de EU-regels voor 

het bedrijfsleven te vergemakkelijken.  

 

8. E-commerceplatforms 

De voorzitter van de Europese Commissie, Ursula von den Leyen, heeft u opgedragen een leidinggevende rol op 

u te nemen bij de aanpak van uitdagingen op het gebied van e-commerceplatforms, voornamelijk uit derde landen, 

om een gelijk speelveld te garanderen voor consumenten en bedrijven op basis van doeltreffende regels met 

betrekking tot douane, belasting, veiligheid en duurzaamheid. Hoe denkt u deze doelstellingen te verwezenlijken 

en wat zijn volgens u de belangrijkste uitdagingen? Welke instrumenten en maatregelen wilt u inzetten om deze 

aan te pakken, vooral wanneer de belangrijkste actoren in derde landen zijn gevestigd? Hoe zal dit bijdragen tot 

een betere werking van de eengemaakte markt en de bescherming van de consumentenrechten in de EU? Hoe 

denkt u bij deze opdracht samen te werken met andere leden van het college en met de handhavingsautoriteiten in 

de lidstaten? 

We moeten optreden tegen de gezondheids- en veiligheidsrisico’s en de milieuschade die worden veroorzaakt door 

de rechtstreekse verzending van miljarden kleine pakketten naar consumenten in de EU via bemiddeling van e-

commerceplatforms uit derde landen en tegen het feit dat dergelijke producten vaak niet aan de EU-regels voldoen, 

met name op het gebied van veiligheid. De politieke beleidslijnen bevatten een duidelijke toezegging om de 

uitdagingen met betrekking tot e-commerceplatforms aan te pakken. Als ik word bevestigd, zou ik hiervoor het 

voortouw nemen middels een holistische aanpak waarbij wordt gekeken naar doeltreffende douane-, belasting- en 

veiligheidscontroles en andere monitoring, duurzaamheidsnormen, het verbeteren van de veiligheid en 

conformiteit van producten die online door verkopers uit derde landen worden verkocht, steun voor efficiënte en 

gecoördineerde handhaving, en het waarborgen van billijke concurrentie en een gelijk speelveld. De EU moet 
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volledig gebruikmaken van het beschikbare instrumentarium om de uitdagingen van e-commerceplatforms aan te 

pakken. 

  

De uitvoering van de digitaledienstenverordening, de verordening markttoezicht en de verordening algemene 

productveiligheid zal een cruciale rol spelen om te waarborgen dat producten die online aan Europese consumenten 

te koop worden aangeboden, aan alle toepasselijke EU-regels voldoen. Krachtige en doeltreffende handhaving 

tegen spelers die zich niet aan de regels houden, is hiervoor de sleutel, en overeenkomstig de 

digitaledienstenverordening kunnen bedrijven boetes tot 6 % van hun wereldwijde omzet krijgen. 

Onlinemarktplaatsen en online consumentenbescherming vallen onder de prioriteiten van de 

digitaledienstenverordening. De Commissie verzamelt momenteel bewijsmateriaal over stelselmatige problemen 

op onlinemarktplaatsen en heeft al onderzoeksmaatregelen genomen met betrekking tot een aantal e-

commerceplatforms die onder het toepassingsbereik van de handeling vallen, onder meer met betrekking tot 

vermoedens inzake malafide handelaren en het risico van verspreiding van illegale producten met negatieve 

gevolgen voor consumenten. Als ik word bevestigd, zal ik dit krachtdadig en snel opvolgen.   

 

Goede handhaving moet door het maatschappelijk middenveld en met name door consumentenorganisaties en 

ngo’s worden ondersteund. De EU moet een nultolerantie hebben voor malafide handelaren in onveilige producten 

en voor producten die met dwangarbeid zijn vervaardigd. 

  

Ook moeten douaneautoriteiten en markttoezichtautoriteiten nauwer samenwerken bij het opsporen van onveilige 

of niet-conforme producten en bij het voorkomen dat die op de eengemaakte markt komen. Ik wil ervoor zorgen 

dat de Commissie dit ondersteunt als onderdeel van haar voortdurende samenwerking met de nationale autoriteiten 

om te waarborgen dat de handhaving op Unie- en nationaal niveau doeltreffend wordt verbonden. Dankzij de 

uitgebreide transparantie- en informatieverplichtingen in de digitaledienstenverordening met betrekking tot de 

identificatie van handelaren en de aanvullende nieuwe traceerbaarheidsregels in het kader van de verordening 

algemene productveiligheid, kunnen verschillende autoriteiten nu zien wie er achter de onlineverkoop van een 

bepaald product zit. Deze en andere soorten informatie moeten worden gebruikt voor een doeltreffende en 

gecoördineerde handhaving. De nationale markttoezichtautoriteiten moeten ook worden ondersteund bij het 

organiseren van gezamenlijke bemonsterings- en testactiviteiten en productveiligheidscontroles om de 

conformiteit van e-commercehandelaren te controleren en te verbeteren. 

  

Ik ben voornemens nauw samen te werken met de commissaris voor Democratie, Justitie en Rechtsstaat zodat 

Europese consumenten gevrijwaard van onethische praktijken kunnen profiteren van de mogelijkheden van 

digitale technologie, dankzij een doeltreffend handhavingskader voor consumenten, ook jegens buiten de Unie 

gevestigde handelaren.   

  

Als ik word bevestigd, zou ik ervoor zorgen dat onze werkzaamheden op het gebied van e-commerce ook 

voortbouwen op de voorgestelde douanehervorming. Het volume rechtstreeks vanuit derde landen verzonden 

pakketten met een waarde van maximaal 150 euro, momenteel vrijgesteld van douanerechten, is de afgelopen vier 

jaar verviervoudigd. Het verwachte volume over 2024 bedraagt 4 miljard stuks, waarbij de autoriteiten in slechts 

zeven lidstaten (Nederland, België, Frankrijk, Hongarije, Italië, Spanje en Duitsland) verantwoordelijk zijn voor 

het toezicht op meer dan 90 % van deze invoer in de EU. De huidige douaneprocessen en -instrumenten zijn niet 

langer geschikt voor het beoogde doel. Met de in 2023 voorgestelde ambitieuze EU-douanehervorming zou de 

drempel van 150 euro voor vrijstelling van rechten worden afgeschaft en zou de controlecapaciteit structureel 

worden versterkt door middel van risicobeheer op EU-niveau binnen de nieuwe EU-douaneautoriteit en de 

bijbehorende EU-douanedatahub. Die hervorming zou de capaciteit van de EU aanzienlijk verbeteren om te 

reageren op dreigingen als gevolg van illegale en niet-conforme e-commerce, en ik wil met de commissaris voor 

Handel en Economische Veiligheid samenwerken om die snel vast te stellen. Als het bedrijfsmodel wordt geacht 

de structurele problemen met nalevingscontroles op de enorme hoeveelheid individueel verpakte en uit het 

buitenland verzonden artikelen uit te buiten, moeten we ook voor andere maatregelen openstaan. 

  

Ik wil er ook voor zorgen dat kleinere onlinemarktplaatsen in de EU kunnen groeien en met marktplaatsen van 

buiten de EU kunnen concurreren. Dit kan alleen met gezamenlijke inspanningen, en een versterkte 

multidisciplinaire teamaanpak binnen de Commissie kan helpen om de beste oplossingen in kaart te brengen en 

uit te voeren.  
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Vraag van de Commissie buitenlandse zaken / Vraag van de Subcommissie veiligheid en defensie. 

9. De EU wordt geconfronteerd met een verslechterend veiligheidsklimaat en de meest complexe dreigingen sinds 

het einde van de Koude Oorlog, waarbij de dreiging zowel van buiten als van binnen de Unie afkomstig is. U hebt 

de opdracht gekregen samen te werken met de commissaris voor Defensie en Ruimtevaart en de vicevoorzitter van 

de Commissie/hoge vertegenwoordiger van de Unie voor buitenlandse zaken en veiligheidsbeleid (VV/HV) om de 

defensie-unie in het leven te roepen, onze defensie-industrie op de lange termijn te versterken en versnippering, 

dubbel werk en inefficiëntie tegen te gaan. Hierbij speelt het gebruik van nieuwe en innovatieve technologieën een 

belangrijke rol om een technologische voorsprong op defensiegebied op te bouwen. Hoe denkt u, als uitvoerend 

vicevoorzitter, innovatie en digitale ontwikkeling in de defensie-industrie te ondersteunen, en het potentieel ervan 

voor tweeërlei en civiel-militair gebruik te bevorderen? Hoe wilt u ervoor zorgen dat de inspanningen om 

technologieën voor tweeërlei gebruik zoals AI te reguleren, niet achterblijven bij de snelle ontwikkeling van 

militaire toepassingen, zowel binnen als buiten de EU? Hoe bent u daarnaast van plan om samen te werken met 

de lidstaten, de VV/HV en internationale partners om bestuurskaders vast te stellen voor de verantwoorde 

ontwikkeling en het verantwoord gebruik van technologieën voor tweeërlei gebruik, inclusief de militaire 

toepassing van AI waarbij betekenisvolle menselijke controle wordt gegarandeerd? Hoe denkt u de beveiliging 

van kritieke infrastructuur in de EU te verbeteren? 

Als ik word bevestigd, zal ik samen met de vicevoorzitter van de Europese Commissie en de hoge 

vertegenwoordiger voor buitenlandse zaken en veiligheidsbeleid (VV/HV) en de commissaris voor Defensie en 

Ruimtevaart sturing geven aan de inspanningen om de Europese defensie-unie tot stand te brengen op een 

manier die onze veiligheids- en afschrikkingscapaciteit versterkt en het concurrentievermogen van de industrie 

stimuleert. 

Innovatie is van cruciaal belang voor een geavanceerde defensiecapaciteit en om strategische afhankelijkheden tot 

een minimum te beperken, met name op het gebied van digitale en AI-componenten. Ik wil meer ambitie op het 

gebied van defensie-innovatie, zowel voor het concurrentievermogen van onze industrie als voor de technologische 

superioriteit van de strijdkrachten van de lidstaten. Bij het Europees Defensiefonds zijn nieuwe initiatieven 

geïntroduceerd om civiele technologie in defensiesystemen te integreren en start-ups en kleine bedrijven te 

ondersteunen. Met de aanzet van de EU-regeling voor defensie-innovatie beoogt de EU tegen 2027 1,5 miljard 

euro te investeren en de broodnodige financiering voor defensie-innovatie te verstrekken. We moeten echter 

kapitaal en potentieel vrijmaken door ons regelgevingskader te herzien om restrictieve belemmeringen voor 

investeringen in innovatie aan te pakken. 

  

De Commissie en het Europees Investeringsfonds hebben de handen ineengeslagen om de 

eigenvermogensfaciliteit voor defensie op te zetten, die tot doel heeft om aan te zetten tot de ontwikkeling van een 

ecosysteem van particuliere fondsen die in defensie-innovatie investeren. Kleine deeptechbedrijven kunnen echte 

disruptieve effecten hebben op het slagveld, maar zij blijven ondergefinancierd, hebben moeite om hun groei te 

financieren en toegang te krijgen tot toeleveringsketens op defensiegebied. Europa kan het zich niet veroorloven 

O&O-projecten te subsidiëren en tegelijkertijd te voorkomen dat ondernemingen de uit de projectresultaten 

voortvloeiende zakelijke activiteiten uitbouwen. 

  

Concreet wil ik 1) de opschaling van opkomende en disruptieve technologieën met een potentieel voor tweeërlei 

gebruik en civiel-militair potentieel ondersteunen; 2) naar nieuwe manieren zoeken om innovatie en start-ups te 

financieren; 3) maatregelen voor onderzoeksbeveiliging bevorderen; en 4) onnodige belemmeringen in de 

regelgeving wegnemen. In het algemeen wil ik mij richten op flexibelere, snellere en eenvoudiger 

financieringscycli, met minder belemmeringen voor grensoverschrijdende samenwerking en een betere verbinding 

met militaire eindgebruikers en investeerders. 

  

De bestaande onderzoeksprogramma’s waren van oudsher uitsluitend gericht op civiele dan wel militaire 

toepassingen. De belangrijkste toekomstige technologieën zijn echter voor tweeërlei gebruik. Als ik word 

bevestigd, zal ik samenwerken met de andere betrokken commissarissen om het Europese potentieel voor tweeërlei 

gebruik en het civiel-militaire potentieel te benutten. Hierbij zou ik voortbouwen op de resultaten van het in januari 

2024 gepresenteerde witboek, met opties ter ondersteuning van O&O op het gebied van technologieën voor 

tweeërlei gebruik. Synergie kan ook voordelen voor civiele toepassingen opleveren. Ik zou samenwerken met de 

Europese Investeringsbank Groep om ons werk in overeenstemming te brengen met haar programma’s voor 

tweeërlei gebruik en om de risico’s van investeringen in ontwikkelingen op het gebied van tweeërlei gebruik en 

defensie te verkleinen. Ik zou er ook naar streven onze samenwerking met het innovatie-instrumentarium van de 

NAVO verder uit te breiden. 
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Recente ontwikkelingen op het gebied van AI hebben aangetoond dat die technologie een aanzienlijk potentieel 

heeft om de defensiecapaciteiten te vergroten, onder meer door de prestaties te verbeteren, mensen uit risicovolle 

omgevingen weg te halen, de capaciteitskosten te verlagen en asymmetrisch voordeel te behalen. Als ik word 

bevestigd, zal ik ervoor zorgen dat we, om de afhankelijkheden te verminderen en de bestaande kloof op het gebied 

van de ontwikkeling van AI voor defensie aan te pakken, ons via het Europees Defensiefonds blijven inspannen, 

waarbij Europese samenwerking en investeringen in AI voor defensie worden bevorderd, in samenwerking met de 

lidstaten en belanghebbenden.  

 

Met betrekking tot technologie voor tweeërlei gebruik, zoals artificiële intelligentie, bevat de AI-verordening al 

mechanismen voor de ontwikkeling van betrouwbare technologie. Daarnaast zal ik in alle relevante internationale 

fora met de HV/VV samenwerken om bindende overeenkomsten te sluiten over betekenisvolle menselijke controle 

over de kritieke functies van defensiesystemen. De financiering van de Europese defensie-industrie zal niet aan de 

ontwikkeling van autonome dodelijke systemen bijdragen zonder een hoge mate van menselijk toezicht bij de 

selectie van en de aanval op menselijke doelwitten. AI kan wel waardevolle beslissingsondersteuning bieden bij 

het analyseren van en reageren op complexe gevechtssituaties, alsook bij het ondersteunen van defensieve 

technologieën zoals systemen voor vroegtijdige waarschuwing en tegenmaatregelen. Hierbij zal ik nauw 

samenwerken met het Europees Parlement en alle belanghebbenden erbij betrekken.  

  

Ik zet mij met overgave in voor een betere beveiliging en weerbaarheid van kritieke infrastructuur en van entiteiten 

die dergelijke infrastructuur in de EU exploiteren. Als ik word bevestigd, zal ik samenwerken met alle 

belanghebbenden die aan de fysieke beveiliging en de cyberbeveiliging van onze kritieke infrastructuur werken. 

In nauwe samenwerking met de commissaris voor Binnenlandse Zaken en Migratie zal ik mij richten op de 

volledige en tijdige uitvoering van de NIS2- en de CER-richtlijnen. Door deze twee richtlijnen gecombineerd toe 

te passen, kunnen we zowel cyber- als fysieke bedreigingen op een beter geïntegreerde en holistische manier 

aanpakken. Mijn prioriteit in dit verband zou zijn om follow-up te geven aan de resultaten van de stresstests van 

kritieke energie-infrastructuur, de gecoördineerde EU-cyberrisicobeoordeling van de elektriciteitssector en de 

cyberrisicobeoordeling van windenergie. Dit zou mijn uitgangspunt zijn om bijkomende oplossingen verder te 

beoordelen, bijvoorbeeld om de bescherming van de onderzeese energie-infrastructuur te versterken of om de 

beveiligde uitwisseling van gevoelige informatie tussen lidstaten en exploitanten van kritieke energie-entiteiten te 

verbeteren. 

  

Ik zou er ook voor zorgen dat de Commissie via EU-veiligheidsadviseurs de lidstaten ondersteunt bij 

kwetsbaarheidsbeoordelingen tijdens evenementen met een hoog risico en bij kritieke infrastructuur. 

  

De ruimtevaartdiensten van de EU (Galileo en Copernicus) leveren een belangrijke bijdrage tot het waarborgen 

van de beveiliging van kritieke infrastructuur waardoor verscheidene economische sectoren kunnen functioneren 

en essentiële diensten voor veiligheid en defensie worden verleend. Tegelijkertijd is de ruimte een kritieke 

infrastructuur op zichzelf. Ik wil samenwerken met de commissaris voor Defensie en Ruimtevaart om ervoor te 

zorgen dat het toekomstige voorstel voor EU-ruimtevaartwetgeving nieuwe risico’s voor de veiligheid van de 

ruimtevaartinfrastructuur omvat en de bescherming en de weerbaarheid van de ruimtevaartactiva verbetert.  

  

Tot slot zou ik er met IRIS² naar streven de lidstaten beveiligde connectiviteitsdiensten met het hoogste 

beschermingsniveau tegen alle potentiële dreigingen te verschaffen. 

  

Vraag van de Commissie cultuur en onderwijs 

10. Hoe zal u, gezien de omvang van uw portefeuille, zich inzetten om te verzekeren dat de media- en audiovisuele 

sector voldoende prioriteit, aandacht en financiering krijgen in overeenstemming met de culturele, 

maatschappelijke en economische rol van deze sectoren en de huidige uitdagingen op het gebied van de digitale 

transformatie? Hoe wilt u meer bepaald blijven toezien op de coherente uitvoering en monitoring van het complexe 

EU-rechtskader dat invloed heeft op de media-, audiovisuele en creatieve sector, met name wat betreft de 

uitvoering van de richtlijn audiovisuele mediadiensten en de Europese verordening mediavrijheid? 

Als voormalig journalist en conform mijn opdrachtbrief ben ik voornemens een benadering van de media te volgen 

die de unieke plaats ervan in onze democratieën en cultuur onderkent en de commerciële ontwikkeling ervan 

ondersteunt. Ik wil ervoor zorgen dat, als de EU ergens bij betrokken is, regelgeving, financiering en beleid elkaar 

doeltreffend ondersteunen bij de opbouw van een sterkere audiovisuele en mediasector, die zijn rol heeft bij het 
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faciliteren van het democratische debat, het verrijken van onze cultuur en het aansturen van de digitale 

transformatie met sterke mediaspelers. 

  

De richtlijn audiovisuele mediadiensten is een van de hoekstenen van ons mediabeleid. De sectorspecifieke regels 

bevorderen Europese content en de pluriformiteit van de media en beschermen consumenten en onze samenleving 

in het algemeen. De regels zijn gericht op een gelijk speelveld tussen nieuwe en traditionele mediaspelers. Zij 

versterken ook de bescherming van kijkers, inclusief minderjarigen, op videoplatforms en bevorderen de culturele 

diversiteit door middel van quota, prominentieregels en toegestane investeringsverplichtingen. De lidstaten moeten 

onafhankelijke regelgevende instanties op audiovisueel gebied hebben, die over voldoende personeel en middelen 

moeten beschikken. Als ik word bevestigd, wil ik speciale aandacht besteden aan de praktische uitvoering van de 

richtlijn audiovisuele mediadiensten en de daarmee samenhangende digitale wetgeving. Bij het bevorderen van de 

naleving door de lidstaten zou ik ten volle gebruikmaken van alle uitvoerings- en handhavingsinstrumenten, 

inclusief inbreukprocedures.  

  

Als ik word bevestigd, zal ik nauw samenwerken met de Commissie cultuur en onderwijs van het Parlement in het 

kader van het komende evaluatieproces van de richtlijn audiovisuele mediadiensten, dat in 2026 moet zijn 

afgerond. Bij de evaluatie moeten de tekortkomingen van het bestaande kader in kaart worden gebracht, met 

inachtneming van nieuwe uitdagingen voor de zichtbaarheid van Europese content, de ontwikkeling van de markt 

en de opkomst van nieuwe technologieën en spelers zoals influencers. Speciale aandacht moet uitgaan naar de 

verdediging van Europese contentproductie, het kader voor verplichtingen inzake financiële bijdragen, de definitie 

van Europese producties en onafhankelijke producties. Deze kwesties zijn van cruciaal belang om echte Europese 

content te bevorderen en te waarborgen dat de bijbehorende intellectuele-eigendomsrechten op de eengemaakte 

markt beschermd blijven. 

  

Ik zou ook vanaf het begin van mijn opdracht en samen met de commissaris voor Intergenerationele 

Rechtvaardigheid, Jeugd, Cultuur en Sport samenwerken met belanghebbenden, makers en mediaproducenten, 

verenigingen en de autoriteiten van de lidstaten. Mijn leidende doelstellingen hierbij zullen zijn om de 

concurrentievoorwaarden gelijker te maken, kijkers, met name minderjarigen, beter te beschermen en het 

concurrentievermogen en de culturele diversiteit van de Europese audiovisuele sector te vergroten. Daartoe wil ik 

potentiële synergie tussen de richtlijn audiovisuele mediadiensten en de digitale wetgeving in kaart brengen en 

benutten, en ernaar streven het regelgevingskader te vereenvoudigen en te stroomlijnen. 

  

De Europese verordening mediavrijheid en de richtlijn audiovisuele mediadiensten zijn nauw met elkaar 

verbonden en vullen elkaar aan. Als ik word bevestigd, zal ik nauw met de commissaris voor Democratie, Justitie 

en Rechtsstaat samenwerken om te waarborgen dat de Europese verordening mediavrijheid wordt uitgevoerd en 

concrete resultaten oplevert. Aangezien de mediavrijheid zo belangrijk is voor de rechtsstaat en het schild voor de 

Europese democratie, wil ik ook samenwerken met andere leden van het college, belast met concurrentievermogen 

en andere voor de audiovisuele en mediasector relevante beleidsterreinen. In dit verband moet onmiddellijk 

voorrang worden gegeven aan de oprichting van de nieuwe Europese Raad voor mediadiensten en het secretariaat 

daarvan. Het is van het grootste belang dat deze raad snel operationeel wordt en zijn belangrijke taken kan 

vervullen ter bevordering van onafhankelijke en duurzame media, die ook in de strijd tegen desinformatie van 

cruciaal belang zijn. 

  

Als het Europees Parlement mij bevestigt, zal ik ervoor zorgen dat de Commissie met alle lidstaten samenwerkt 

zodat de uitvoering van de verordening vóór de uiterste termijn van augustus 2025 op schema ligt, met name 

betreffende de regels inzake publieke omroepen, de bescherming van journalisten en de redactionele 

onafhankelijkheid van de media.  

  

De Europese mediasector omvat een aantal kritieke en strategische sectoren voor de EU op cultureel, 

maatschappelijk en financieel gebied. Deze industrieën zijn divers van aard en variëren van de audiovisuele sector 

tot nieuws, media en videogames. De EU heeft aanzienlijke inspanningen geleverd om de veerkracht en de 

transformatie van deze sectoren te ondersteunen, maar er moet nog meer worden gedaan om ze te helpen de 

groeiende uitdagingen, zoals de huidige digitale transformatie en de ongekende wereldwijde concurrentie, te 

weerstaan. In dit verband neem ik nota van de oproep van het Europees Parlement om actie te ondernemen met 

betrekking tot de videogamesector, die ik ook beschouw als een steeds belangrijker onderdeel van de mediasector. 

  

Wat de financiële steun betreft, is het Media-programma momenteel het financiële fundament van ons 

mediabeleid, en de doelstellingen ervan, namelijk de bevordering van culturele diversiteit en 

concurrentievermogen, zijn van cruciaal belang.   
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Vraag van de Commissie juridische zaken 

11. Auteursrecht  

In uw opdrachtbrief wordt u verzocht na te gaan of het kader voor auteursrechten verder moet worden verbeterd 

om nieuwe uitdagingen als gevolg van de marktontwikkeling en technologische vooruitgang aan te pakken en 

onethische onlinepraktijken zoals donkere patronen te bestrijden.  

Dit kader zal in de toekomst een cruciale rol spelen bij de ontwikkeling van artificiële intelligentie (AI) en andere 

technologieën. De relatie tussen AI en auteursrechten en aanverwante rechten is een uitgebreid en ingewikkeld 

onderzoeksgebied. De AI-verordening is onlangs aangenomen met als doel de werking van de interne markt te 

verbeteren en de toepassing van mensgerichte en betrouwbare AI te bevorderen en tegelijkertijd een hoog niveau 

van bescherming van gezondheid, veiligheid, persoonsgegevens en de in het Handvest van de grondrechten 

verankerde fundamentele rechten te waarborgen. In deze verordening wordt gedeeltelijk ingegaan op het gebruik 

van auteursrechtelijk beschermde content voor de training van AI-modellen voor algemene doeleinden. In de 

verordening wordt benadrukt dat AI-modellen voor algemene doeleinden aan bepaalde transparantievereisten 

moeten voldoen door gedetailleerde samenvattingen te publiceren van de voor de training van AI-modellen 

gebruikte content. Voorts moeten ze ook voldoen aan de EU-wetgeving inzake auteursrechten, en met name de 

uitzonderingen op het gebied van tekst- en datamining zoals vastgelegd in de richtlijn inzake auteursrechten in de 

digitale eengemaakte markt (CDSM) van 2019. Het valt nog te bezien hoe deze regels en de bijbehorende 

voorschriften efficiënt in de praktijk zullen worden gebracht. Hoewel de AI-verordening een eerste stap was om 

de relatie tussen generatieve AI en auteursrechten te verduidelijken, moet deze relatie nog verder worden 

opgehelderd. Generatieve AI brengt nieuwe uitdagingen met zich mee voor het kader voor auteursrechten, 

waarvoor een aanpak nog ontbreekt en die potentiële gevolgen kunnen hebben voor de creativiteit, innovatie en 

het concurrentievermogen van de EU, zoals de mogelijke auteursrechtelijke bescherming van door AI 

gegenereerde output, de passende vergoeding van auteurs voor het gebruik van hun werk door generatieve AI of 

de inbreuk op auteursrechten in de context van generatieve AI. Tegelijkertijd liggen de onethische praktijken die 

online worden gebruikt, op het raakvlak van consumentenbescherming en ook de zeer ethische vragen in verband 

met het gebruik van moderne technologieën en intellectuele-eigendomsrechten, met name in het geval van 

auteursrechten, wanneer donkere patronen kunnen leiden tot schendingen van het auteursrecht.  

In het licht van het bovenstaande: Wat zou uw strategie zijn om te verzekeren dat in het kader voor auteursrechten 

alle uitdagingen van AI en nieuwe technologieën ten volle worden aangepakt en dat het kader een positieve invloed 

blijft hebben op de creativiteit, innovatie en het concurrentievermogen van de EU in het digitale tijdperk, met 

inbegrip van de eventuele wetgevingsvoorstellen die u hiervoor denkt in te dienen; Hoe denkt u in samenwerking 

met de commissaris voor Intergenerationele Rechtvaardigheid, Jeugd, Cultuur en Sport een strategie uit te werken 

voor de culturele en creatieve sectoren om de uitdagingen op het gebied van AI aan te pakken; Hoe wilt u ervoor 

zorgen dat de risico’s van donkere patronen online worden aangepakt op het raakvlak van ethiek, intellectuele-

eigendomsrecht en consumentenbescherming? 

Een robuust auteursrechtelijk kader blijft essentieel om de productie en distributie van creatieve content in het 

tijdperk van AI, en met name generatieve AI, te ondersteunen. De EU speelt een voortrekkersrol bij de regulering 

van AI en auteursrechten, dankzij de regels inzake tekst- en datamining in de auteursrechtenrichtlijn en de onlangs 

vastgestelde AI-verordening. Deze regels beogen een evenwicht tussen innovatie en de bescherming van 

rechthebbenden tot stand te brengen. De doeltreffende toepassing ervan moet rechtszekerheid bieden, niet alleen 

voor makers en creatieve sectoren, maar ook voor AI-ontwikkelaars. Het is van essentieel belang dat deze regels 

in de praktijk werken, met name als rechthebbenden een voorbehoud van recht op grond van de 

uitzonderingsbepaling voor tekst- en datamining hebben gemaakt. Krachtens de AI-verordening moeten 

ontwikkelaars van generatieve AI-modellen in een openbaar beschikbare samenvatting bekendmaken welke 

contentdata zij hebben gebruikt om het model te trainen. Dat moet zorgen voor meer transparantie over het gebruik 

van beschermde content voor het trainen van AI. Deze nieuwe regels worden momenteel in de praktijk omgezet 

via de multistakeholderpraktijkcode inzake AI-modellen voor algemene doeleinden, die wordt voorgezeten door 

toonaangevende academici op het gebied van AI en auteursrecht. De AI-verordening zal de transparantie rond 

generatieve AI verder versterken, met de verplichting voor ontwikkelaars om te waarborgen dat door AI 

gegenereerde content machineleesbaar is en deepfakes zichtbaar worden gelabeld. 

  

Voortbouwend op deze belangrijke bepalingen zal ik, als het Europees Parlement mij bevestigt, overwegen het 

EU-kader voor auteursrechten verder te verbeteren om nieuwe uitdagingen vanwege markt- en technologische 

ontwikkelingen aan te pakken. Het ondersteunen van de ontwikkeling van een goed functionerende markt voor 

licentieverlening voor auteursrechtelijk beschermde werken voor AI-doeleinden, met evenwichtige voorwaarden 

voor de verschillende betrokken partijen, is van essentieel belang om een passende vergoeding voor makers en 

creatieve industrieën te waarborgen en tegelijkertijd concurrerende toegang tot hoogwaardige data voor AI-
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aanbieders, met name kleinere aanbieders in de EU, te waarborgen. De Commissie moet onderzoeken of er 

specifieke licentie- en bemiddelingsmechanismen mogelijk zijn om het overeenkomen van licenties tussen 

creatieve sectoren en AI-bedrijven te vergemakkelijken en eventuele uitsluitingsrisico’s te voorkomen.   

  

De implementatie van door AI gegenereerde contentdiensten roept ook complexe vragen op met betrekking tot de 

juridische status van de content die autonoom door AI wordt gegenereerd en de aansprakelijkheid voor mogelijke 

inbreuken op het auteursrecht. Ik wil dat de Commissie deze kwesties grondig onderzoekt in het licht van de 

ontwikkelingen op de markt en van de technologie.  

  

Bij de behandeling van deze vragen zorg ik ervoor dat er bij alle nieuwe voorgestelde maatregelen voor een beter 

EU-kader voor auteursrechten een evenwicht wordt gevonden tussen het stimuleren van menselijke creativiteit en 

het ondersteunen van de ontwikkeling van opkomende technologieën, zonder onnodige complexiteit in de 

regelgeving te creëren. 

  

Als ik word bevestigd, zal ik nauw met de commissaris voor Intergenerationele Rechtvaardigheid, Jeugd, Cultuur 

en Sport samenwerken om een strategie te ontwikkelen die specifiek inspeelt op de kansen en uitdagingen die AI 

voor de culturele en de creatieve sector met zich meebrengt. Deze strategie kan voortbouwen op de AI-verordening 

en het EU-kader voor auteursrechten, en gerichte acties voorstellen om innovatie in de culturele en de creatieve 

sector te bevorderen, billijke bedrijfsmodellen te bevorderen en de culturele en de taalkundige diversiteit online te 

vergroten. 

  

Donkere patronen kunnen inbreuk maken op intellectuele-eigendomsrechten, waaronder handelsmerken en 

auteursrechten, om gebruikers in de onlineomgeving te misleiden. Donkere patronen zijn reeds uitdrukkelijk 

verboden op onlineplatforms op grond van de digitaledienstenverordening, maar kunnen ook in andere 

onlineactiviteiten voorkomen. Ik ga nauw met de commissaris voor Democratie, Justitie en Rechtsstaat 

samenwerken om deze kwesties aan te pakken. 

  

De AI-verordening verbiedt praktijken, zoals systemen die subliminale of bedrieglijke technieken gebruiken, die 

mensen manipuleren en schade veroorzaken. Hieronder vallen donkere patronen en andere manipulatieve 

technieken. Ik wil ervoor zorgen dat de Commissie richtsnoeren voor deze verboden uitbrengt en waarborgt dat 

we toezicht houden op de daadwerkelijke uitvoering vanaf 2 februari 2025, wanneer de AI-verordening van 

toepassing wordt. 

 

Vraag van de Commissie burgerlijke vrijheden, justitie en binnenlandse zaken 

12. Uw portefeuille omvat een breed scala aan beleidsterreinen waarvoor de commissie LIBE bevoegd is, 

variërend van grensbeheer, asiel en migratie, vrijheid, veiligheid en justitie en de rechtsstaat, tot artificiële 

intelligentie en digitaal beleid. 

Enerzijds zal u, in samenwerking met de verantwoordelijke commissarissen, dan ook verantwoordelijk zijn voor 

het toezicht op de werkzaamheden van de Commissie op het gebied van het beheer van de buitengrenzen en de 

uitvoering van het migratie- en asielpact, alsook voor het versterken van de rechtsstaat, bijvoorbeeld op het vlak 

van de onafhankelijkheid van de rechterlijke macht, corruptiebestrijding en mediavrijheid. Hoe zal u de 

werkzaamheden op al deze gebieden sturen en wat zijn uw prioriteiten?  

Anderzijds zal u verantwoordelijk zijn voor de uitvoering en handhaving van alle belangrijke wetgeving inzake 

digitaal beleid die de afgelopen jaren is aangenomen in reactie op datagestuurde technologische vooruitgang, 

zoals de digitaledienstenverordening, de digitalemarktenverordening en de verordening artificiële intelligentie, 

die allemaal aanzienlijke gevolgen hebben voor de fundamentele rechten op gegevensbescherming en privacy. 

Hoe denkt u ervoor te zorgen dat deze verschillende wetten op harmonieuze wijze naast elkaar bestaan en worden 

uitgevoerd en gehandhaafd zonder afbreuk te doen aan de EU-normen voor de eerbiediging van de grondrechten? 

En hoe kunnen de bevoegde autoriteiten die verantwoordelijk zijn voor de handhaving van digitale wetgeving, 

maar ook de AVG en de e-privacyrichtlijn, doeltreffend samenwerken? 

Het verdedigen van onze democratie, het versterken van onze veiligheid en het stimuleren van onze digitale 

transformatie zullen centraal staan in mijn opdracht, als ik door het Parlement word bevestigd. Ik ben ervan 

overtuigd dat dit alleen kan slagen als onze fundamentele waarden centraal staan.  

De veranderende aard van de bedreigingen voor onze veiligheid en democratie kan alleen worden aangepakt met 

de duidelijke en overkoepelende visie van strategieën zoals het schild voor de Europese democratie, de 

interneveiligheidsstrategie en de Europese defensie-unie, waarbij dit werk volledig in ons digitale beleid en onze 
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cyberbeveiliging wordt geïntegreerd. Om de uitdagingen op het gebied van migratie aan te pakken, moet worden 

vastgehouden aan het evenwicht tussen solidariteit en verantwoordelijkheid dat aan het pact ten grondslag ligt. 

Bij het voortgaan met onze digitale transitie moeten we aantonen dat de veiligheid, de privacy of het welzijn van 

onze burgers hierbij niet in het gedrang komt. 

We moeten resultaten boeken die onze beginselen in actie laten zien. Dat vereist samenwerking en dialoog. We 

moeten samenwerken om te voorkomen dat tekortkomingen op het gebied van de rechtsstaat kunnen ontstaan 

en zich verder kunnen ontwikkelen. Geen enkele lidstaat mag aan zijn lot worden overgelaten bij het weerstaan 

van de uitdagingen van migratie. We moeten met onze digitale pioniers oplossingen uitwerken om te waarborgen 

dat de rechten en de bescherming van burgers in de digitale omgeving worden gehandhaafd. Voortdurende 

interactie met het Europees Parlement is van essentieel belang om de sterke en coherente aanpak op te bouwen 

die nodig is om de EU aan de zorgen van de burgers te laten tegemoetkomen. 

Bij de samenwerking met mijn collega-commissarissen aan de prioriteiten van de politieke beleidslijnen wil ik 

de leidende beginselen van samenwerking, van onze waarden en met speciale aandacht voor het resultaat volgen. 

Ik wil de in de vraag naar voren gebrachte punten aangrijpen om aan te tonen hoe dit in de praktijk zal verlopen. 

Op het gebied van migratie moeten we intensief verder werken aan alle onderdelen van een alomvattende aanpak. 

Ik zal nauw samenwerken met de commissaris voor Binnenlandse Zaken en Migratie om het migratie- en 

asielpact in de praktijk te verwezenlijken. We moeten ervoor zorgen dat we het gehele beschikbare 

instrumentarium inzetten om de lidstaten te ondersteunen bij het omzetten van juridische verbintenissen in de 

praktijk. De behoefte aan EU-begrotingssteun is door de begrotingsautoriteit onderkend bij de herziening van 

het meerjarig financieel kader en er komen extra middelen beschikbaar om de uitvoering van het pact te 

ondersteunen. De uitvoering van het pact moet worden aangevuld door Frontex uit te breiden met personeel, 

geavanceerde technologie, sterke governance en een blijvende inzet voor de volledige eerbiediging van de 

grondrechten. Ook moeten we ons kader ook verder versterken, met een nieuwe gemeenschappelijke aanpak 

voor de terugkeer van mensen die geen recht op verblijf in de EU hebben, en met een nieuwe EU-

visumbeleidsstrategie. Als ik word bevestigd, wil ik de commissaris voor Binnenlandse Zaken en Migratie 

steunen bij een nieuw wetgevingsvoorstel voor nieuw doeltreffend terugkeerbeleid. Een sterke dynamiek voor 

migratiebeleid binnen de eigen grenzen is de beste basis om het Schengengebied te beschermen en ervoor te 

zorgen dat controles aan de binnengrenzen een uitzondering zijn. Tegelijkertijd mogen we geen tolerantie tonen 

voor degenen die de veiligheid van onze grenzen en onze burgers bedreigen door middel van hybride operaties 

waarbij migranten voor politieke doeleinden worden ingezet. 

Ik zal ook nauw met andere leden van het college samenwerken aan de bredere werkzaamheden betreffende de 

externe dimensie van migratie, aangezien alleen via goed functionerende partnerschappen kan worden 

samengewerkt aan het voorkomen van illegaal vertrek, aan de bestrijding van migrantensmokkel en tegen het 

verlies van mensenlevens, maar ook aan een vlotte terugkeer en overname. Het inbedden van samenwerking op 

migratiegebied in brede partnerschappen van wederzijds belang is de beste manier om echte uitwisselingen tot 

stand te brengen waar we moeilijke kwesties kunnen aanpakken, zoals de noodzaak om mensenrechten volledig 

te beschermen. Dit wordt ook meegenomen in onze agenda voor concurrentievermogen, met een doeltreffende 

benadering van legale trajecten, die de prikkels voor irreguliere migratie moeten verminderen en de 

vaardigheden moeten aanbieden waar onze arbeidsmarkt behoefte aan heeft. 

De rechtsstaat is van essentieel belang voor het functioneren van onze democratieën, samenlevingen en 

economieën. Ik hecht groot belang aan de voorrang die in de politieke beleidslijnen aan de rechtsstaat wordt 

gegeven. Als het Europees Parlement mij bevestigt, zal ik nauw met de commissaris voor Democratie, Justitie 

en Rechtsstaat en met de andere leden van het college samenwerken om ervoor te zorgen dat ons 

rechtsstaatinstrumentarium actueel is, doeltreffend wordt gebruikt en resultaten oplevert ten behoeve van 

iedereen, zowel burgers als bedrijven. Hieronder valt ook de voortzetting van het gebruik van de verslagen over 

de rechtsstaat om verdere vooruitgang in de uitbreidingslanden in de aanloop naar toetreding aan te moedigen. 

We moeten het verslag over de rechtsstaat en de aanbevelingen daarin nauwer verbinden aan financiële steun. 

Als ik word bevestigd, zal ik daartoe nauw met de commissaris voor Begroting samenwerken. 

Een grote verscheidenheid aan EU-beleid is nauw verbonden met de rechtsstaat. De rechtsstaat is van cruciaal 

belang voor de eengemaakte markt, met het risico dat het gelijke speelveld en ons concurrentievermogen worden 

aangetast. De media en het maatschappelijk middenveld spelen een onmisbare rol als bewakers van de 

rechtsstaat. De EU kan het openbaar bestuur ondersteunen om corruptie te weerstaan. Meer in het algemeen is 

de in de politieke beleidslijnen uiteengezette uitvoeringsagenda in hoge mate afhankelijk van een billijke en 
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doeltreffende toepassing van het Unierecht. Een belangrijke rol voor een uitvoerend vicevoorzitter bestaat eruit 

de impact van deze verbindingen te maximaliseren. 

Uit de voorbeelden van recente digitale wetgeving die in de vraag worden aangehaald, blijkt ook hoe nauw ons 

digitale beleid met maatschappelijke keuzes is verweven. Voor al deze wetgeving was een grondig onderzoek 

nodig naar de gevolgen van digitale verandering voor onze democratieën en onze grondrechten. De EU heeft 

een voortrekkersrol gespeeld bij het vormgeven van de gedachten over de wijze waarop een actieve digitale 

sector het vertrouwen van burgers en consumenten kan behouden. Als ik word bevestigd, wil ik ervoor zorgen 

dat we, door binnen de Commissie samen te werken, ons erop kunnen toeleggen om de onlangs aangenomen 

belangrijke wetgeving inzake digitaal beleid doeltreffend uit te voeren, en op het behoud van dit bredere 

perspectief tijdens de evolutie van ons digitale beleid. 

Deze aanpak moet volledig tot uiting komen in de samenhang tussen de wetgeving en de eerbiediging van de 

grondrechten en de privacy. Zoals ik in mijn antwoord op vraag 7 heb uiteengezet, zal ik mij inzetten voor de 

uitvoering van een samenhangend digitaal rulebook, waarin de hoogste normen voor de eerbiediging van de 

grondrechten worden gehandhaafd.  De nieuwe digitale wetgeving heeft het landschap van de verschillende voor 

de uitvoering verantwoordelijke autoriteiten uitgebreid, waarbij organen zoals de Groep op hoog niveau van de 

digitalemarktenverordening, de Europese Raad voor digitale diensten en het Europees Comité voor artificiële 

intelligentie zich hebben gevoegd bij de gegevensbeschermingsautoriteiten en -organen die toezicht houden op 

de e-privacywetgeving. Deze instanties hebben als gemeenschappelijk doel om te debatteren over 

gemeenschappelijke kwesties en advies en expertise aan te bieden met het oog op een consistente 

regelgevingsaanpak, maar we moeten ervoor zorgen dat de bevoegdheden duidelijk zijn en dat de verschillende 

betrokken instanties van elkaar leren en doeltreffende communiceren. De Commissie speelt een belangrijke rol 

bij een proactieve aanpak ter ondersteuning van de coördinatie. 

Bij de handhaving van de wetgeving zal ik de grondrechten van de EU volgens de hoogste normen bewaken. Zo 

bevat de digitaledienstenverordening geen regels voor online-content, maar wel voor de verantwoordelijkheid 

van onlineplatforms voor hun systemen, en waarborgen om de vrijheid van meningsuiting te beschermen. Zeer 

grote onlineplatforms hebben bijkomende verplichtingen om grote risico’s zoals desinformatie te beoordelen en 

te mitigeren, en maatregelen te nemen zodat content niet gemakkelijk viraal kan gaan. Zoals vermeld in mijn 

antwoord op vraag 7 kan de digitaledienstenverordening het internet veiliger maken voor EU-burgers: de 

verordening geeft burgers meer macht en transparantie en biedt het maatschappelijk middenveld en onderzoekers 

de mogelijkheid om systeemrisico’s op te sporen en te flaggen. In het geval van de AI-verordening moeten alle 

overheidsinstanties die AI inzetten op een manier die risico kan opleveren, de mogelijke gevolgen voor de 

grondrechten beoordelen. Als een dergelijk gebruik van AI de verwerking van persoonsgegevens inhoudt, 

moeten die autoriteiten ook een gegevensbeschermingseffectbeoordeling uit hoofde van de AVG uitvoeren, 

indien de verwerking waarschijnlijk een hoog risico voor de rechten en vrijheden van natuurlijke personen 

draagt. Ook hier moet de rol van de Commissie erin bestaan om door middel van praktische coördinatie en 

doeltreffende begeleiding de doeltreffende uitvoering van deze regels te ondersteunen. 

Er moet dringend een juiste balans worden gevonden tussen het recht op privacy en gegevensbescherming en 

het algemene belang van veiligheid en recht. We moeten ervoor zorgen dat rechtshandhavingsinstanties en 

gerechtelijke autoriteiten doeltreffend hun werk kunnen doen in het digitale tijdperk. Het kan moeilijk zijn daders 

aansprakelijk te stellen als delinquenten gebruikmaken van onlinediensten die ontworpen zijn om de privacy te 

beschermen om criminele activiteiten te verbergen. Ik wil onderzoeken hoe de rechtshandhaving en de 

rechterlijke macht kunnen worden uitgerust met de juiste instrumenten, met inachtneming van de grondrechten, 

en zonder nieuwe kwetsbaarheden op het gebied van cyberbeveiliging in te voeren. Ik wil ervoor zorgen dat 

juridische of technische oplossingen voor rechtmatige toegang tot gegevens zorgvuldig en met alle 

belanghebbenden worden ontwikkeld.  

 
 


